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Innholdsfortegnelse: 
Side 3: Innholdsfortegnelse  

Side 3: Praktiske opplysninger 

Side 4: Saksliste og kjøreplan 

Side 5: Arbeidsordning / årsmøtefunksjonærer 

Side 6: Styrets årsberetning 2016  

Side 18: Årsberetning fra fylkestingsgruppa 2016 

Side 21: Årsberetning for AUF i Aust-Agder 2016 

Side 29: Regnskap for 2016/ budsjett for 2017 
   (dokumentene deles ut på møtet) 

Side 29: Innkomne forslag 

Side 56: Vedtektsendringer/organisasjon 

Side 57: Valgkomiteens innstilling 

Side 58: Styrets innstilling til ny valgkomite 

 
 
Praktiske opplysninger: 

1. De som har bedt om å få årsmøtedokumentene i trykket versjon, vil få det delt 
ut på møtet. Øvrige får dokumentene kun elektronisk. 

2. Reiseregninger må fylles ut, undertegnes og leveres ved avslutningen av 
møtet, eller senest innen en uke etter årsmøtet, dersom reiseutgiftene ønskes 
refundert.  

3. Det forutsettes mest mulig samordnet kjøring. Parkering i P-hus er svært dyrt 
og vi ber dere benytte andre muligheter. Ved fylkeshuset er det gratis offentlig 
parkering hele helgen og på gateplan i byen er det gratis etter kl.15.00 lørdag. 
Reiseutgiftene inkludert parkering, for delegatene må kommunepartiene betale 
etter reisefordelingsprinsippet.  

4. Regning for hotellopphold blir sendt til fylkespartiet som videresender til ditt 
kommuneparti (fylkespartiet dekker for styret, ft-gruppa, AUF og gjester). All 
belastning som gjøres på rommet må den enkelte gjøre opp selv. 

5. Rom og måltider er i utgangspunktet bestilt i henhold til den tilbakemelding du 
har gitt partikontoret. Gi beskjed straks dersom det blir endringer i dette. 

6. Møtet starter lørdag 18. mars kl.10.00 presis! Alle skal registreres og får 
utdelt navneskilt m.m. før dette, så du må være ute i god tid. 

7. Bruk nummerlappen du får utdelt ved møtets begynnelse når du skal be om 
ordet eller stemme.  

8. Bruk navneskilt under hele møtet. NB! Lever skiltet tilbake ved møtets slutt! 
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Årsmøte i Aust-Agder Arbeiderparti 
Lørdag 18. og søndag 19. mars 2017 

på Clarion Tyholmen hotell i Arendal 

 
Dagsorden 

1. Åpning 

2. Valg av årsmøtefunksjonærer 

3. Årsberetning for 2016  

4. Regnskap for 2016/ budsjett for 2017 

5. Den politiske situasjonen/valgkampen 

- Politisk innledning ved leder av kvinnenettverket  

Anniken Huitfeldt 

6. Innkomne forslag 

7. Vedtektsendringer/organisasjon 

8. Valg  

9. Avslutning 

 

Kjøreplan lørdag: 
09.30  Frammøte/innsjekking 
10.00  Åpning 

a) Kulturinnslag 
b) Minneord ved Jon Rolf Næss 
c) Åpningstale ved Jon Rolf Næss 
d) Godkjenning av fullmakter 
e) Godkjenning av innkalling og saksliste 
f) Godkjenning av arbeidsordning  

10.45  Valg av årsmøtefunksjonærer 
a) Valg av 2 dirigenter 
b) Valg av 2 sekretærer 
c) Valg av redaksjonskomite 

10.50  Pause 
11.00  Beretning, regnskap, budsjett  
11.30  Den politiske situasjonen/valgkampen 

- Politisk innledning ved leder av kvinnenettverket Anniken 
Huitfeldt 

12.30  Lunsj 
13.30 Debatt  
15.30  Oppsummering ved Anniken 
15.45  Pause 
16.00 Behandle innkomne forslag  

(debatt og votering) 
18.00 Vedtekter/organisasjon (Behandle forslag til tidsplan for 

eventuell sammenslåing av fylkespartiene) 
18.30  Avslutning for dagen 
20.00  Middag 

Sosialt samvær 
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Kjøreplan søndag: 
09.30  Hvordan vinner vi valget? 
  v/Amund Vik, leder av politisk avdeling i Arbeiderpartiet 
10.00  Hvordan vinner vi valget i Aust-Agder? 

v/ valgkampleder Jon Rolf Næss 
10.30  Diskusjon rundt bordene   
11.00  Debatt i plenum 
11.30  Pause – Sjekk ut av rommene! 
11.45  Redaksjonskomiteens innstillinger 
12.45  Valg og avslutning 
13.00  Lunsj og hjemreise 

 

Arbeidsordning 
 
1.  Årsmøtet holdes for åpne dører. Publikum har adgang i den grad plassen tillater det.  
2.  Det velges 2 dirigenter til å lede forhandlingene. Dirigentene har rett til å stille forslag om 

ordskiftes avslutning med de inntegnede talere og forslag om begrensing av taletida. 
3.  Etter at strek er satt kan ingen nye forslag framsettes. Framsatte forslag kan ikke trekkes 

tilbake dersom noen forlanger det opprettholdt. 
4.  Valgene foregår ved skriftlig avstemming dersom noen forlanger det. 
5.  Til å føre protokoll velges 2 sekretærer. 
6.  I protokollen innføres alle saker som behandles, alle forslag som framsettes og alle vedtak 

med angivelse av antall stemmer for og imot. Protokollen godkjennes av styret. 
7.  Møtet tar til kl.10.00 på lørdag og kl.09.30 på søndag 
8.  Alle forslag må framsettes skriftlig og være undertegnet med forslagstillerens navn og 

kommuneparti. 
9.  Under debatten om den politiske situasjonen/valgkampen lørdag gis representantene rett til 

ordet 2 ganger. Første gang inntil 4 minutter og andre gang inntil 2 minutter.  
10. I debatten om innkomne forslag gis de som ønsker ordet inntil 2 minutters taletid første 

gang og inntil 1 minutt andre gang, pr. forslag. 
11. For øvrige dagsordenpunkter gis rett til ordet inntil 3 minutter første gang og inntil 1 minutt 

andre gang. Representantene som forlanger ordet til forretningsorden tilstås inntil 1 minutt 
taletid. Ingen kan forlange ordet til forretningsorden mer enn 1 gang i samme sak. 

 

Sak 2: Valg av årsmøtefunksjonærer 

Fylkesstyrets innstilling: 
 
Dirigenter: Gro Bråten og Robert C. Nordli 
Sekretærer: Lars Marius Nilsen og Kirsten L. Hegland 

Redaksjonskomité:  
Cecilie Knibe Hanssen –leder-, stortingskandidat/Lillesand 
Per Kristian Lunden, fylkesstyret/Risør 
Dag Eide, fylkestingsgruppa/Tvedestrand 
Kjell Arne Andersen, LO/Arendal  
Linda Hye, Birkenes 
Venke Anny Nes, Vegårshei 
Jon Hørsdal Buckner, AUF 
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Sak 3: Årsberetning for 2016 
 

Årsberetning for Aust-Agder Arbeiderparti 2016 
 

Sist årsmøte 
Sist årsmøte ble avholdt på Clarion Tyholmen hotell i Arendal, lørdag 2. og søndag 3.april 
2016. Det var 91 personer til stede ved møtets begynnelse, hvorav 59 stemmeberettigede. 
 
Leder Jon Rolf Næss ønsket velkommen og introduserte kulturinnslag ved Pernille 
Reinertsen, 15 år fra Arendal. Hun sang tre sanger og satte stemningen for møtet. Jon Rolf 
holdt deretter en minnetale over de medlemmene som var gått bort i perioden, etterfulgt av et 
minutts stillhet. Deretter holdt Jon Rolf sin åpningstale. 
 
Partileder Jonas Gahr Støre holdt 
hovedtalen og takket innledningsvis for et 
godt valgresultat i Arendal og Aust-
Agder, og sa at det var litt som å komme 
hjem siden han har tilhørighet til området. 
Han snakket videre om helsepolitikk hvor 
Ap skal være offensive, ta i bruk ny 
teknologi og få flere menn inn i yrket.  
 
Valget 2017 blir et veivalg, liberalisme på 
den ene siden og solidaritet og rettferdig 
fordeling på den andre. Jobb nr. 1 er 
fortsatt arbeid for alle og det blir hovedsak i 
valgkampen. Bekymringsfullt med en 
regjering som ikke tar situasjonen på alvor men setter skattekutt foran konkrete tiltak mot 
arbeidsledighet.  
 
Vi lever i folkevandringens tidsalder. Vi skal være rause og engasjerte på integrering, 
flyktninger skal raskest mulig bli bidragsytere, plikt og rett. Vi skal hegne om det nasjonale 
eierskapet til naturressursene, sa han blant annet. 
 
 
Årsmøtet behandlet også 42 innkomne forslag, som etter debatt og en runde i 
redaksjonskomiteen, endte med 27 vedtak/uttalelser.  
 
For øvrig ble vanlige årsmøtesaker som årsberetning, regnskap/budsjett, handlingsplan og 
valg behandlet.  
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Årsmøtet foretok følgende valg: 
 
Fylkesstyre Navn Kommune  

Leder 
Nestleder 
Studieleder 
Leder kvinnenettv. 
Styremedlem 
Styremedlem 
Styremedlem 
Styremedlem 
Styremedlem 
1.vara 
2.vara 

Jon Rolf Næss 
Gro Bråten 
Robert C. Nordli 
Else Haugland 
Per Kristian Lunden 
Anne M. Holmberg 
Reidar Saga 
Josef Hæier 
Inger Løite 
Kirsten L. Hegland 
Marcel Traeet 

Bykle 
Lillesand 
Arendal 
Evje og H. 
Risør 
Grimstad 
Åmli 
Arendal 
Gjerstad 
Tvedestrand 
AUF 

Gjenvalg - velges for 2 år 
Ikke på valg 
Gjenvalg - velges for 2 år 
Ikke på valg 
Gjenvalg - velges for 2 år 
Ikke på valg 
Gjenvalg - velges for 2 år 
Ikke på valg 
Gjenvalg* - velges for 2 år 
Ny - velges for 2 år 
Ikke på valg 
 

*Opprykk fra 1.vara 
 
Landsstyrerepresentanter: 
Representant 
Representant 
 
Vararep. for 1: 
Vararep. for 2: 
 

1.  Gro Bråten 
2.  Robert C. Nordli 
 
Else Haugland 
Per Kristian Lunden 
 

Lillesand 
Arendal 
 
Evje og H. 
Risør 

Ikke på valg 
Gjenvalg 
 
Ikke på valg 
Gjenvalg 
 

 
Kontrollkomite 
Leder  
Medlem 
Medlem  
1. Varamedlem 
2. Varamedlem 
 

 
 
Fritz Y. Jenssen 
Eva-Kristin P.-Eriksen 
Atle Svendal 
Helge Røed 
Liv Andersen 

 
 
Arendal 
Lillesand 
Arendal 
Lillesand 
Arendal 

 
 
Gjenvalg 
Gjenvalg 
Gjenvalg 
Gjenvalg 
Gjenvalg 

AOFs rep. Skap 
Medlem 
Medlem 
Medlem 
Medlem 
1. vara:  
2. vara: 
3. vara: 
4. vara: 

 
Robert C. Nordli  
Reidun Aamland Andersen 
Solveig Helljesen 
Arne August Larsen 
Randi Gunsteinsen 
Thor Åge Christiansen 
Siw Johannessen 
Per Åge Nilsen 

 
Arendal 
Lillesand 
Arendal 
Grimstad 
Risør 
Arendal 
Tvedestrand 
Froland 

 
Gjenvalg 
Ny 
Gjenvalg 
Ny 
Gjenvalg 
Gjenvalg 
Gjenvalg 
Gjenvalg 

 
  
Nominasjonskomite 

Robert C. Nordli - leder Arendal 1 Randi Gunsteinsen Risør 

May Kristin Ødegård Grimstad 2 Anders Christiansen Birkenes 

Kim Pedersen Valle 3 May Britt Lunde Tvedestrand 

Inger Løite Gjerstad 4 John Geir Smeland Vegårshei 

Lars Marius Nilsen Froland 5 Else Haugland Evje og Hornnes 

Agnes Norgaard LO 6 Vidar Frøysnes Bygland 

Leif Vagle Lillesand 

Sig Tove Aasen Iveland 

Marte Næss Thomassen AUF 
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Valgkomite 
Håvard Røiseland - leder Grimstad  (gjenvalg – ny som leder) 
Sig Tove Aasen  Iveland  (gjenvalg) 
Vidar Frøysnes  Bygland   (gjenvalg) 
Ole Henrik Grønn  Risør   (gjenvalg) 
Vanja Grut   Arendal  (ny) 
Leif Vagle   Lillesand  (ny)   
Kjersti Fossing  Vegårshei  (ny) 
Britt Ingrid Andersen  Evje og Hornnes (ny) 
AUF - Leder 
 
 
Valg foretatt av fylkesstyret: 
Arbeidsutvalget 
Jon Rolf Næss 
Gro Bråten 
Robert C. Nordli 
Else Haugland – 1.vara 
Per K. Lunden – 2.vara 
 
Tiltredende: Tellef Inge Mørland 

Per Åge Nilsen 
 
 
Styringsgruppe for kvinnenettverket:  
Else Haugland – leder 
Gro Nordbø 
Gyro Haglund 
Cathrine M. Krogstad 
Vanja Grut 
  
  

Partiets medlemmer i samarbeidskomiteen: 
Jon Rolf Næss 
Gro Bråten 
Robert C. Nordli 
Else Haugland – 1.vara 
Per K. Lunden – 2.vara 
 
Representant til AUFs fylkesstyre: 
Josef Hæier 

 
Partikontoret 
Partikontoret har også i denne perioden vært ledet av fylkessekretær Per Åge Nilsen og 
Linda M. Hansen er ansatt i 50% stilling som kontormedarbeider. Det har ikke vært knyttet 
ekstra ressurser til kontoret i 2016. 
 
 

Møtevirksomheten: 
Det har i 2016 blitt avholdt 7 møter i fylkesstyret og et styreseminar over en helg. Det er blitt 
behandlet 62 saker med smått og stort. Det har i forkant av noen av møtene i fylkesstyret 
også vært avholdt møter i arbeidsutvalget.  
 
 

Representantskapsmøter 
Det har vært avholdt tre møter i representantskapet i 2016: 
 
6.juni ble det avholdt representantskapsmøte på partikontoret i Arendal med 37 
representanter tilstede. På dagsorden stod Arbeiderpartiets strategi fram mot valget 2017 og 
regionreformen. Partisekretær Kjersti Stenseng innledet i begge sakene og fylkesordfører 
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Tellef Inge Mørland innledet om status for regionreformen i Aust-Agder. Det var deretter en 
engasjert debatt. 
 
19.oktober ble det også avholdt 
representantskapsmøte på 
partikontoret i Arendal med 45 
representanter tilstede. 
Hovedsak på møtet var 
orientering og debatt om 
forhandlingsresultatet om en ny 
region Agder. Fylkesordfører 
Tellef Inge Mørland innledet. 
Det ble ikke konkludert på 
møtet, men bestemt å ta saken 
opp til endelig behandling på 
representantskapsmøtet i 
november. 
 
Medlemssituasjonen var også tema, og hele møtet deltok i ringedugnad for å få inn 
manglende kontingenter. Dette resulterte i at 27 medlemmer sa ja til å betale kontingenten.  
Fylkesleder Jon Rolf Næss innledet også om status for strategiarbeidet foran valget, i partiet 
sentralt og i fylkespartiet. Dette ble også debattert. 
 
26. november ble det avholdt representantskapsmøte i fylkestingssalen i Arendal. Det var 48 
representanter tilstede. På saksliste stod endelig behandling av regionreformen med 
eventuell sammenslåing av Agderfylkene, samt landsmøteforslag. Fylkesordfører Tellef Inge 
Mørland innledet om saken og presenterte en innstilling fra gruppestyret. Saken ble grundig 
debattert og et flertall på 31 mot 14 stemmer vedtok å si nei til fylkessammenslåing på 
grunnlag av det foreliggende forhandlingsresultatet. Mindretallet stemte for et forslag fra 
Lillesand Ap om å si ja til sammenslåing. 
 
Møtet behandlet og vedtok å sende inn en rekke forslag til landsmøtet basert på vedtak fra 
sist årsmøte. Det ble også innstilt på en rekke forslag fra kommunepartiene som også ble 
videresendt til landsmøtet. 
 
 

Nominasjon til stortingsvalget 
Nominasjonsprosessen med ulike frister ble vedtatt av fylkesstyret i desember 2015. 
Nominasjonskomiteen ble valgt på årsmøtet i 2016, med Robert C. Nordli som leder. 
Komiteen hadde i alt 3 møter i plenum, samt noe forberedelser pr. epost. Etter forespørsel til 
kandidatene på lista ved forrige stortingsvalg, ble det klart at hverken 1. eller 2. kandidat 
ønsket renominasjon. 
 
Kommunepartiene, lagene, AUF samt fagbevegelsen ble invitert til å komme med forslag på 
kandidater, og det kom inn i alt 20 forslag, herunder 5 fra fagbevegelsen. I alt 35 navn ble 
spilt inn. Blant disse plukket nominasjonskomiteen ut 6 kandidater som ble innkalt til intervju. 
Leder, nestleder og sekretær gjennomførte intervju med disse og rapporterte tilbake til 
komiteen.  
 
Nominasjonskomiteen la vekt på å finne fram til de beste kandidatene, med stort 
engasjement for landsdelen, som kan bygge nettverk og ha politisk gjennomslagskraft 
nasjonalt. Det ble også lagt vekt på å sikre en balansert liste som representerte fornyelse og 
et mangfold, både når det gjelder politisk interesse, erfaring, geografi og bakgrunn. 
Innspillene fra alle de ulike organisasjonsleddene ble også hensyntatt. Utfra dette kom 
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komiteen enstemmig fram til et foreløpig listeforslag som ble sendt på høring til 
kommunepartiene, laga og AUF før sommerferien. 
 
Etter høringsrunden kom det innspill fra 18 organisasjonsledd. Et stort flertall støttet 
nominasjonskomiteens foreløpige listeforslag, og komiteen samlet seg enstemmig om dette 
som komiteens endelige listeforslag.  
 
Dette ble så lagt fram for nominasjonsmøtet som ble avholdt 26.november i fylkestingssalen i 
Arendal. Det var 47 stemmeberettigede tilstede. Nominasjonskomiteens leder, Robert C. 
Nordli, la fram komiteens forslag og presenterte kandidatene. Det var deretter en debatt med 
påfølgende valg. Følgende kandidater ble enstemmig valgt, i tråd med 
nominasjonskomiteens innstilling:   

 

 
 

Kvinnenettverket 
I perioden har kvinnenettverket arrangert en todagers samling 
for kvinnekontakter i partiet.  
Samlingen ble holdt på Dyreparken Hotell.  Ca. 25 deltagere 
deltok fra Aust Agder sammen med inviterte fra 
styringsgruppa i Vest Agder kvinnenettverk. 
 
Leder av Arbeiderpartiets kvinnenettverk Anniken Huitfeldt 
åpnet samlingen for oss.  
Det ble arrangert en workshop for å lage forslag til 
programkomiteen, og i den forbindelse fikk vi hjelp av Nina 
Jentoft som representerte Arbeiderpartiets familieutvalg. 
Liv Andersen bidro også med en innledning. 
 
I løpet av samlingen ble det gitt innspill på kandidater til en 
styringsgruppe – og det ble i ettertid oppnevnt en 
styringsgruppe for kvinnenettverket bestående av leder Else 
Haugland, Vanja Grut, Gro Nordbø, Gyro Haglund og 
Cathrine Krogstad Hansen.  
Styringsgruppa har hatt tre møter etter etablering og har hatt 
fokus på innspill til programkomiteen, aktiviteter under 
Arendalsuka samt profilering av de kvinnelige kandidatene til 
Stortingsvalget. 
 
Under Arendalsuka i august 2016 var kvinnenettverket ansvarlige for en egen kickoff kveld 
hvor de foreløpige kvinnelige listekandidatene var spesielt invitert. Ca. 25 personer deltok på 

Plass Navn Alder Kommune 

1 Tellef Inge Mørland 36 Arendal 

2 Cecilie Knibe Hanssen 44 Lillesand 

3 Kristine Hallingstad 25 AUF/Lillesand 

4 Per Kristian Lunden 59 Risør 

5 Nina Jentoft 50 Arendal 

6 Jon Rolf Næss 54 Bykle 

7 Linda Hye 38 Birkenes 

8 Håvard Røiseland 53 Grimstad 

9 Else Haugland 46 Evje og Hornnes 

10 Josef Hæier 51 Arendal 
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kickoff-kvelden som ble åpnet med innledning av Anniken. De tre kvinnelige toppkandidatene 
var til stede og fikk presentert seg for deltagerne. Enkel servering i kombinasjon med god 
stemning og et uformelt opplegg bidro til at vi fikk gode tilbakemeldinger i etterkant. Dagen 
etter hadde kvinnenettverket ansvar for egen stand, og vi fikk besøk av bl.a Anniken og 
Hadia Tajik, – noe vi satte veldig stor pris på. 
 
I løpet av nominasjonsprosessen har representanter fra kvinnenettverket jobbet aktivt for å få 
en kvinne på topp. To av tre toppkandidater er kvinner på listen til stortingsvalget 2017. 
Leder av kvinnenettverket har også fått en posisjon i den sentrale styringsgruppen for 
Arbeiderpartiets kvinnenettverk og har deltatt på samlinger sentralt. 
  
Vår 2. kandidat Cecilie Knibe Hanssen var sammen med leder av kvinnenettverket i Aust 
Agder deltager på Fernanda Nissen-seminaret i Oslo siste helgen i oktober 2016. 
Det planlegges i skrivende stund markeringer av 8. mars rundt om i lokallagene, samt 
oppfølging av de kvinnelige toppkandidatene. 
 

 
Veteranforum 
Høsten 2016 tok Helge Røed initiativet til 
å danne et veteranforum i fylkespartiets 
regi. Sammen med Brit Hoel ble det 
invitert til et oppstartsmøte med Gunnar 
Berge som hoved-innleder. Møtet ble 
avholdt på partikontoret og det var 
nesten 40 mennesker til stede. Det ble 
veldig vellykket og mange ytret ønske 
om at dette var noe som måtte fortsette.  
 
Initiativtakerne, supplert med Per Kristian 
Finstad, påtok seg ansvaret for å prøve å 
videreføre dette. Det ble raskt gjort 
avtale om et nytt møte på nyåret, denne 
gang med Yngve Hågensen som hoved-innleder. Det ble også utarbeidet forslag til 
retningslinjer for veteranforumet.  
 

 
Fagligpolitisk samarbeid 
Det fagligpolitiske samarbeidet har vært veldig bra i perioden og det har vært et markert økt 
aktivitetsnivå. Samarbeidskomiteen mellom LO og Arbeiderpartiet ble valgt og konstituert i 
april 2016, med Gro Bråten som leder. Det har siden da vært avholdt fem møter i komiteen 
og det er et stort oppsving sammenlignet med de siste årene. Komiteen har særlig jobbet 
med å utarbeide en strategi og plan for valgkampen, planlegging av felles LO/AP-dag, 
arbeidsplassbesøk, månedlige fagligpolitiske frokostmøter og samarbeidsavtaler med 
Fagforbundet. 
 
Fra august startet vi opp med månedlige fagligpolitiske frokostmøter hver siste mandag i 
måneden. Dette er ment som en uformell møteplass mellom faglige tillitsvalgte og våre 
fremste politikere. Det settes normalt ikke opp dagsorden på forhånd, men aktuelle saker blir 
diskutert. Frammøtet varierer, men det er alltid noen tilstede og saker blir diskutert og løftet 
videre til andre fora.  
 
Felles LO/AP-dag ble gjennomført i oktober. Her deltok nærmere 100 faglige og politiske 
tillitsvalgte fra begge Agderfylkene. Renée Rasmussen fra LOs ledelse og 
stortingsrepresentant Terje Aasland innledet om viktigheten av det fagligpolitiske 
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samarbeidet og den kommende valgkampen. Det ble gjennom gruppearbeid fremmet mange 
innspill til den fagligpolitiske valgkampen, og dette ble fulgt opp videre i samarbeidskomiteen. 

 
Det har også gjennom året vært jobbet aktivt med å få på plass samarbeidsavtaler mellom 
Fagforbundet og Arbeiderpartiet i hver enkelt kommune og på fylket. Dette som en 
oppfølging av en tilsvarende avtale sentralt, og som har som hensikt å bedre kontakten og 
samarbeidet lokalt. I skrivende stund er resultatet av dette at det er inngått avtaler i syv 
kommuner samt fylkeskommunen og fylkespartiet. Det er arbeid på gang også i de andre 
kommunene, så det kommer sannsynligvis på plass ganske raskt. 
 
Ellers er det løpende gjennom året god kontakt mellom partiet og LO. Det at vi er 
samlokalisert er en stor fordel. Dette gir mulighet til å holde hverandre godt informert og at 
saker kan følges opp raskt og effektivt. Det er også gjensidig representasjon i fylkesstyret og 
i LOs styre for fylkeskonferansen, noe som gjør det løpende fagligpolitiske samarbeidet 
enklere og bedre. Fylkesleder, stortingsrepresentant, fylkessekretær m.fl. blir invitert og 
deltar også på LOs fylkeskonferanser gjennom året. Dette er en arena hvor vi treffer de 
fremste tillitsvalgte i hele fylket og er viktig for det fagligpolitiske arbeidet. Vi blir også av og til 
invitert til årsmøter og representantskap i enkelte forbund. 
 

 
1.mai 2016 
 
Arbeiderpartiets partisekretær Kjersti 
Stenseng toppet laget av 1.mai talere i Aust-
Agder. Hun talte på Eydehavn og i 
Grimstad. Begge steder var det mange som 
ville komme og høre partisekretæren 
snakke om årets hovedparole som var 
«Arbeid til alle».  
 
 
 
Det var tradisjonen tro også mange andre 
arrangementer rundt om i hele fylket 1. mai. 
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Her følger en oversikt over disse: 
 
Eydehavn: Hovedtale ved partisekretær Kjersti Stenseng, appell ved May-Lene 

Rasmussen Noddeland, LO og Anders Hervik, AUF. 
Grimstad: Hovedtale ved partisekretær Kjersti Stenseng, appell ved May-Lene 

Rasmussen Noddeland, LO og Markus André Ruud, AUF. 
Evje: Hovedtale ved nestleder og gruppeleder i fylkestinget Gro Bråten, appell ved 

Agnes Norgaard, LO og Amalie Skaiå Larsen, AUF 
Birkenes: Hovedtale ved fylkestingsmedlem Bård Nylund 
Gjerstad: Fylkesleder og sentralstyremedlem Jon Rolf Næss 
Valle:  Nestleder og gruppeleder i fylkestinget Gro Bråten 
Vegårshei:  Hovedtale ved fylkestingsmedlem Bård Nylund 
Åmli:   Hovedtale ved fylkesleder og sentralstyremedlem Jon Rolf Næss 
Tvedestrand:  Hovedtale ved stortingsrepresentant Freddy de Ruiter 
Lillesand:  Appell ved Cecilie Knibe Hanssen 

 
 
Skolering – kompetanseheving 
Det har i 2016 vært gjennomført flere skoleringstiltak i tråd med kompetanseplanen. Først ut 
var fylkestingsgruppa som hadde en 2-dagers samling i Aalborg i januar. Her var tema 
hvordan gruppa skulle jobbe sammen som team og hvilke politiske saker som skulle 
prioriteres i det kommende året. 
 
Siste helga i januar hadde fylkesstyret et styreseminar på Hovden sammen med nestleder 
Trond Giske. Her var aktuelle politiske og organisatoriske saker hovedtema, samt 
planlegging av årets aktiviteter. 
 
I mai var det ordførernes tur, og da arrangerte vi en studietur til Oslo. Her fikk vi omvisning 
og orientering på partikontoret, samt møter med partiets toppledelse. Dagen etter var det 
tilsvarende på Stortinget, der vi hadde møter med de viktigste fraksjonslederne. 

 
Fylkespartiet har også i samarbeid med kommunepartiene gjennomført flere regionale 
skoleringskvelder med organisasjon som hovedtema. Dette har vært vellykket der det er 
gjennomført og vil forsøkes gjennomført i alle regioner i løpet av 2017. 
 
I tillegg til dette gjennomførte kvinnenettverket en skolering med ca. 25 deltakere, og flere 
kommunepartier har gjennomført egen skolering, bl.a. partiets folkevalgtopplæring. Vi har 
også hatt flere deltakere på sentrale kurs og konferanser. 
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Sentrale besøk 
I løpet av 2016 fikk vi mange besøk av våre 
sentrale politikere. Høydepunktet var selvsagt 
besøk av partileder Jonas Gahr Støre på årsmøtet 
i mars. I juni var han tilbake og deltok på 
bedriftsbesøk på Statens havforskningsstasjon i 
Flødevigen og befaring på Arendal havn, 
Eydehavn. Han deltok også på et arrangement i 
regi av Tvedestrand Ap i juli, og han var selvsagt 
sterkt til stede under Arendalsuka. I november 
skulle han også deltatt på et besøk på UIA i 
Grimstad, men dette måtte han melde avbud til. 
 

 
Nestleder Trond Giske startet året med å bruke en hel helg 
sammen med fylkesstyret på Hovden. Allerede 14 dager 
senere var han tilbake på et åpent møte om skolepolitikk i 
Lillesand. I april deltok han på et tilsvarende møte i Risør og 
3. mai arrangerte vi bokbad med Giske i Arendal. Også han 
var sterkt tilstede under Arendalsuka, og rakk da også en 
avstikker til Tvedestrand der det ble arrangert bokbad. 
 

 
Også nestleder Hadia Tajik besøkte Aust-Agder i 2016. 
4.mai startet hun med et arbeidsplassbesøk på Nymo i 
Grimstad. Deretter møtte hun representanter for 
organisasjonen LUNAR. Besøket ble avsluttet med et åpent 
møte om ideologi. Møtet ble avholdt på partikontoret som for 
anledningen var smekkfullt av engasjerte medlemmer og 
sympatisører. Også hun kom tilbake under Arendalsuka i 
august 
 
 

Partisekretær Kjersti Stenseng besøkte også fylket flere 
ganger i 2016. Hun startet med et arbeidsplassbesøk på 
Norsafe i februar, og innledet deretter på årsmøtet i Arendal 
Arbeiderpartiet samme kveld. Så talte hun på to steder 
1.mai, før hun kom tilbake igjen i juni. Da besøkte hun 
Durapart, deltok på roseutdeling i Arendal sentrum og 
avsluttet dagen med å innlede på representantskapsmøtet i 
Aust-Agder Arbeiderparti. Tema her var valgstrategi og 
regionreform. Som resten av partiledelsen var også Kjersti 
tilstede under Arendalsuka. 

 
Vi har også hatt besøk av Arbeiderpartiets fraksjon i Stortingets transportkomite. Her ble 
Aust-Agders krav og ønsker i forbindelse med Nasjonal Transportplan presentert. 
 

Arendalsuka 
Arendalsuka ble åpnet mandag 15. august, og deretter gikk det slag i slag med nesten 600 
store og små arrangementer. Nærmere 40 sentrale representanter for Arbeiderpartiet/AUF, 
med hele partiledelsen i spissen, deltok i over 150 debatter og arrangementer i løpet av uka.  
 
Årets desiderte høydepunkt var partiledertalen på Kanalplassen onsdag 17.august. Da 
disponerte Arbeiderpartiet scenen på Kanalplassen. Hele amfiet og alle benkene foran 
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scenen var fullstappet med folk. Hovedattraksjonen var tale av partileder Jonas Gahr 
Støre og det var også kulturinnslag. Hele partiledelsen var tilstede og arrangementet ble 
avsluttet med roseutdeling. 

Foto: Arendalsuka 
 
Et annet høydepunkt var selvsagt den store partilederdebatten, torsdag 18.august. 
Kulturhuset var som vanlig helt fullt og for alle de som ikke fikk tilhørerplass i kulturhuset, 
inviterte LO til å følge debatten på storskjerm, med vorspiel i Bankgården. 
 
Første dag av Arendalsuka inviterte kvinnenettverket alle kvinner til sprudlende kickoff på 
partikontoret. Her var det mange kvinnelige medlemmer som deltok, og leder av det sentrale 
kvinnenettverket, Anniken Huitfeldt holdt innledning. 
 
Arbeiderpartiet var selvsagt også på stand i politisk gate under hele Arendalsuka og vi hadde 
Arbeiderpub hver kveld på NO.1 Sportsbar.  
 
 

Medlemstall 
Etter 2 år med medlemsrekorder måtte vi innse at medlemstallet gikk noe tilbake i 2016. 
Fasiten for Aust-Agder Arbeiderparti sett under ett ble 1410 betalende medlemmer, noe som 
er 42 færre enn året før. Det er likevel det tredje høyeste medlemstallet på over 20 år, så det 
kan vel mer sees på som en stabilisering. 
 
I vår handlingsplan satte vi som mål å øke medlemstallet med 50 pr. år. Det forutsatte 
verving av minst 100 nye, samtidig som vi fikk inn kontingent fra de fleste gamle 
medlemmene. Resultatet ble kun 51 nye betalende medlemmer samtidig som flere lot være 
å fornye kontingenten. Resultatet ble derfor negativt.  
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De fleste kommunepartiene i fylket fikk 
en liten nedgang i 2016, med Valle 
Arbeiderpartiet som et flott eksempel 
på det motsatte. Valle Ap økte med 6 
medlemmer, noe som tilsvarer 13,3%. 
Ingen andre kommunepartier var i 
nærheten av dette, men det er verd å 
merke seg at også Grimstad gikk i 
pluss, og Iveland endte på det samme 
tallet som året før. 
 
Også AUF i Aust-Agder måtte 
konstatere en medlemsnedgang i 
2016. De endte med 273 medlemmer 
mot 348 året før. 
 

Medlemsutvikling 2010 – 2016:       

       Betalt Diff Nye 

Kommuneparti 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 15-16 2016 

Arendal 342 373 378 365 428 433 431 -2 24 

Birkenes 49 54 51 46 51 51 48 -3 1 

Bygland 30 38 38 37 41 44 42 -2   

Bykle 23 31 27 26 30 31 29 -2   

Evje & Hornnes 61 63 59 69 75 80 77 -3 0 

Froland 59 65 64 65 64 68 63 -5 1 

Gjerstad 67 70 69 61 64 65 64 -1 3 

Grimstad 130 156 151 158 165 161 163 2 7 

Iveland 29 30 23 21 25 27 27 0 2 

Lillesand 83 101 99 103 111 117 107 -10 2 

Risør 102 115 109 99 105 108 98 -10   

Tvedestrand 59 75 70 71 72 74 73 -1 3 

Valle 49 49 48 48 50 45 51 6 6 

Vegårshei 69 80 74 71 69 71 68 -3   

Åmli 71 71 74 69 80 77 69 -8 2 

SUM 1223 1371 1334 1309 1430 1452 1410 -42 51 

          

       Betalt  Nye 

Lagene 2010 2011 2012 2013 2014 2015 2016 15-16 2016 

Sentrum 138 158 164 155 175 186 167 -19 8 

Vestre 81 87 82 86 106 102 106 4 8 

Eydehavn 65 66 67 67 74 75 86 11 4 

Tromøy 32 34 34 31 38 39 43 4 4 

Flosta 26 28 31 26 35 31 29 -2   

Sum: 342 373 378 365 428 433 431 -2 24 
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Økonomi  
 

Budsjettet for 2016 la opp til et overskudd på ca. 

238.000 for å kunne avsette dette til valgkampen i 2017. 

Regnskapet viser nå et overskudd på ca. 266.000. Dette 

er en forbedring ca. 28.000. Det er kun mindre avvik 

mellom budsjett og regnskap og summen er totalt sett 

positiv. Dette skyldes i hovedsak god budsjettstyring og 

en nøktern pengebruk gjennom året.  

  

Fylkesstyret har lagt vekt på å følge opp budsjettet med et nøkternt forbruk. Dette er også 

nødvendig for å opprettholde en balansert utvikling og for å kunne ha en buffer slik at vi kan 

satse desto mer i et valgår.  

Det vises for øvrig til regnskapsfremleggelsen. 
 

 
Avslutning 
Det har gjennom hele 2016 vært stor aktivitet i hele partiorganisasjonen. Skolering og 

forberedelse til stortingsvalgkampen har stått sentralt. 

I tillegg til alt som er nevnt i denne beretningen, har fylkespartiet hatt aktiviteter i forbindelse 

med sentrale kampanjer, jobbet med enkeltsaker, og deltatt på aktiviteter sammen med 

kommunepartiene, AUF og fagbevegelsen.  

Vi takker alle medlemmer, tillitsvalgte og samarbeidspartnere i kommunepartiene, AUF og i 

fagbevegelsen for innsatsen i perioden, og ser fram til et fortsatt sterkt og godt samarbeid for 

felles mål om frihet, likhet og solidaritet. 

 
Arendal, 20.februar 2017 
 
Jon Rolf Næss /s/ 
Leder 

Gro Bråten/s/ 
Nestleder  
 

Else Haugland/s/ 
Leder kvinnenettverket 
 

Robert C. Nordli /s/ 
Studieleder 

Per Kristian Lunden /s/ 
Styremedlem 

Anne Merete Holmberg/s/ 
Styremedlem 
 

Reidar Saga /s/ 
Styremedlem 

Josef Hæier/s/ 
Styremedlem 

Inger Løite /s/ 
Styremedlem 
 

Kirsten L. Hegland/s/ 
1.vara 

Marcel Traeet /s/ 
2.vara 

Marte Næss Thomassen/s/ 
AUF-leder 

 
Per Åge Nilsen/s/ 
Fylkessekretær 
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Årsberetning for fylkestingsgruppa 2016 
 

Arbeiderpartiet gjorde et godt valg og fikk 31.7 % av stemmene og fylkestingsgruppa økte fra 

10 til 11 mandater. Etter avsluttende forhandlinger består posisjonen av Arbeiderpartiet, KrF 

og Sp, med Tellef Inge Mørland som fylkesordfører. KrF har fylkesvaraordføreren.  

 

Gruppa består nå av: 

Tellef Inge Mørland Arendal  Fylkesordfører 

Gro Bråten Lillesand Kultur, næring og helse, fylkesutvalget, gruppeleder 

Nils Johannes Nilsen Arendal Utdanning, fylkesutvalget 

Venke Anny Nes Vegårshei Utdanning - leder 

Dag Eide Tvedestrand Samferdsel og miljø - fraksjonsleder 

Eva Nilsen Risør Samferdsel og miljø 

Lars Marius Nilsen Froland Samferdsel og miljø 

Kristine Hallingstad Lillesand Kultur, næring og helse 

Bård Nylund Gjerstad Kultur, næring og helse 

Anne Merete Holmberg Grimstad Samferdsel og miljø 

Marcel Traeet Froland Utdanning 

Gruppas arbeidsmåte: 

Fylkestinget har normalt fem samlinger i året, der man avsetter to dager til henholdsvis 

komite- og plenumssamling. Videre har fylkesutvalget møter om lag en gang i måneden. 

Fylkestingsgruppa har gruppemøter uka før komitémøte. Også medlemmene i fylkesutvalget 

har egne gruppemøter før fylkesutvalget. I tillegg sendes det ut e-poster til fylkestingsgruppa 

før fylkesutvalg, slik at hele gruppa kan komme med innspill.  

 

Fylkestingsgruppa var på tur til Aalborg i 

januar, der vi jobbet med arbeidsform, 

forventninger og politiske saker som det 

skulle jobbes videre med. 

Fylkestingsgruppa var samlet en lørdag i 

november der vi jobbet med budsjett. 

Samarbeidet internt i gruppa oppfattes 

som godt. 

 

Samarbeidet i posisjonen er også godt, og 

det er en god tone og et sterkt ønske om å 

stå mest mulig samlet i de fleste sakene. 

Det gode samarbeidet bestod prøven i 

den vanskelige saken med regionreform, 

der vi på tross av ulike standpunkt hadde dyp respekt for hverandres situasjon. Det er felles 

gruppemøte i forkant av fylkesutvalg og fylkesting. Posisjonen avsluttet de politiske møtene 

før sommeren med å gå ut å spise sammen, en fin måte å styrke samarbeidet i posisjonen 

på. 

 

Budsjett og økonomiplan: 

Posisjonen vedtok en ambisiøs økonomiplan for perioden 2017-2020. I denne planen ligger 

mange av posisjonens tidligere prioriteringer: Ny veg til Eydehavn, (40 millioner), økt satsing 

på Gul stripe på FV 42 mellom Evje og Arendal (40 millioner ekstra), totalt 60 millioner. 
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Helhetlig plan for økt gjennomføring og kvalitet i videregående opplæring, økt antall lærlinger 

i fylkeskommunal virksomhet, ladestruktur, økte tilskudd til festivaler. 

 

Vi har ambisjoner på vegne av alle i Aust-Agder til å leve gode liv, og med små sosiale 

forskjeller. Vi satser på utdanning, kompetanseheving og livslang læring. Vi fortsetter 

yrkesfagløftet fra 2016. Det gjør vi ved å ha fokus på tidlig formidling til lærekontrakt. 

Årets budsjettforslag la blant annet vekt på følgende: 

- Vi sier nei til kutt i vegvedlikeholdet på fylkesvegene. 

- Opprette formidlingskoordinator ved de videregående skolene 

- Gratis skolefrokost for våre elever i videregående opplæring  

- Mentorordning for nyutdanna lærere ved de videregående skolene i fylket. 

- Økt antall lærlinger i egen virksomhet til 58 i løpet av 2019 

 

Regionreform: 

Fylkestingene i Aust- og Vest-Agder vedtok våren 2016 å innlede forhandlinger med tanke 

på sammenslåing av fylkene. Aust-Agder Ap stemte imot, i tråd med programmet vi hadde 

gått til valg på om å respektere folkeavstemmingen i 2011. Forhandlingsutvalget, med 

fylkesordførerne, fylkesvaraordføreren og opposisjonslederne i de to fylkene leverte sin 

innstilling 3. Oktober: Forhandlingsutvalgets flertall (KrF/H) var enige om å etablere en ny 

region Agder fra 1.1.2020. Flertallet anbefalte at Arendal bygges opp som hovedsete for 

regional stat, med fylkesmannsembete og så mange statlige etater og tiltak som mulig i 

Arendal og Aust-Agder. Videre anbefalte flertallet at det regionale folkevalgte nivå, dagens 

fylkeskommune, legges til Kristiansand. Forhandlingsutvalgets mindretall, bestående av 

Fylkesordfører Tellef Inge Mørland, anbefalte ikke en sammenslåing og fremmet følgende 

dissens:  

1. På bakgrunn av at det ikke har vært mulig å oppnå et forhandlingsresultat som i 
tilstrekkelig grad ivaretar begge dagens fylker sine interesser, etableres det ikke en 
ny region Agder. 

2. Dersom regionreformen på nasjonalt plan viser seg å gi store regioner i resten av 
landet, samt at det regionale nivået blir tilført vesentlige, nye oppgaver, bør det tas 
initiativ til at Vest-Agder, Aust-Agder, Telemark og eventuelt Vestfold setter seg 
sammen for å se på mulighetene for å danne en felles region. 

 

Representantskapet i Aust-Agder Arbeiderparti vedtok 26.11 med 31 mot 14 stemmer å si 

nei til sammenslåing av de to Agderfylkene på det foreliggende grunnlag. 
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Representantskapet mente at det fremforhandlede resultatet ikke ivaretok Aust-Agders 

interesser på en god nok måte. 

 

Saken ble behandlet i fylkesutvalget 29.11. Der fikk Arbeiderpartiet flertall for forslaget om å 

si nei til sammenslåing. Det var usikkert helt frem til avstemmingen i fylkestinget den 

13.12.16 hvilket resultat som fikk flertall. Noe overraskende ble det 3 representanter fra FrP 

som avgjorde med sine ja-stemmer. Resultatet viste 19-16 til sammenslåing av fylkene, der 

Ap, PP, Sp (2 repr) og Sv, FrP (1 repr) stemte mot, mens H, V, KrF, MDG og FrP (3 repr) 

stemte for. 

 

Gjennomføring i videregående opplæring 

Fylkestingsgruppa har vært svært opptatt av de elevene som avbryter videregående 

utdanning. Vi ser at disse i større grad faller utenfor arbeidslivet og senere ender opp på 

ulike offentlige trygde- / støtteordninger. På den bakgrunn har vi foreslått og fått iverksatt 

flere tiltak for å redusere antall elever som dropper ut av videregående skole. Tiltakene har 

vært innføring av sommerskole, en radikal styrking av rådgivingsressursen og egne midler til 

rus og psykiatriforebygging ved alle videregående skoler i fylket vårt. Alle tiltakene er nå 

kommet med i helhetlig plan for økt gjennomføring og kvalitet i videregående opplæring, som 

posisjonen bestilte. Status for fullført og bestått etter 5 år er 72,1 %, landsgjennomsnittet 

ligger på 72,5 %. Det er ingen fylkeskommuner som har hatt større økning i 

gjennomføringsprosenten enn Aust-Agder.  

 

Gjennomføringsgraden på 

yrkesfag er også klart lavere enn 

på studieforberedende bla på 

grunn av problemer med å 

skaffe nok læreplasser. Aust-

Agder har en relativ stor andel 

på yrkesfag, og slår negativt ut 

på gjennomføringsprosenten. 

Det å skaffe flere læreplasser 

må fortsatt være et viktig arbeid 

for oss fremover. 

 

Samferdsel: 

Fylkeskommunen innførte en fylkeskommunal 

finansieringsordning for kommunale investeringer på 

fylkesvegnettet. Kommunene tilbys en 

finansieringsordning der kommunene dekker 

fylkeskommunens utgifter til selvkost. Dagens regler gjør 

at kommunene må dekke utgifter til tiltak på 

fylkesvegnettet over driftsbudsjettet. Utvikling av 

fylkesvegnettet er et viktig virkemiddel for å sikre ønsket 

utvikling i kommunene. Det ble satt av en samlet 

låneramme på inntil 100 millioner for 2016. 

 

Kultur: 

Arbeiderpartiet lovte i valgkampen å styrke festivalbudsjettet med 1 million. Dette løftet 

innfridde vi i 2016 med en økning i festivalstøtten til Skral-festivalen, Ibsen-og 

Hamsundagene, Setesdalskappleiken, Skjærgåds Music and Mission og Kystkulturuka i 

Tvedestrand. 
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Årsberetning 2016 for AUF i Aust-Agder 

Styret har bestått av 

Leder: Marte Næss Thomassen (Arendal) 

Nestleder: Annette Lyberg Olsen 

Økonomiansvarlig (februar 2016 – oktober 2016): Per Julian Anfinsen  

Økonomiansvarlig (oktober 2016 – februar 2017): Simen Duus Carlsen 

Likestilling- og inkluderingsansvarlig: Hrefna Sigfúsdóttir 

Arbeid- og utdanningsansvarlig: Isaac Dåsnes 

Klima- og miljøansvarlig (februar 2016 – oktober 2016): Samson Pile  

Klima- og miljøansvarlig (oktober 2016 – februar 2017): Mona Lajili  

Internasjonalt ansvarlig: Stian Skaare 

Personer som tiltrer styret  

Evje- og Hornnes AUF: Amalie Skaiå Larsen 

Lillesand AUF: Hedvig Olsen 

Froland AUF: Jon Hørsdal Buckner 

Arendal AUF: Anders Hervik 

Risør & Tvedestrand AUF: Eirin Rønbeck 

Grimstad AUF (Januar 2016 – oktober 2016): Markus Ruud  

Grimstad AUF (oktober 2016 – februar 2017): Mona Lajili 

 

Arbeidsutvalget 

Marte Næss Thomassen 

Annette Lyberg Olsen  

Per Julian Anfinsen (feb. 2016 – okt. 2016) 

Simen Duus Carlsen (okt. 2016 – feb. 2017) 

Stian Danielsen Skaare 

 

Varamedlemmer til fylkesstyret  

1. vara: Ane Slotnes 

2. vara: Ib Alexander Thorvaldsen 

3. vara: Aïe Karim Al-Gazzi 

4. vara: Jonah Andreas Mojlanen Andersen 

5. vara: Mona Lajili 

6. vara: Marcus Andersen Holte 

Delegater til representantskap i Aust-Agder Arbeiderparti: 

1. Per Julian Anfinsen 

2. Annette Lyberg Olsen 

3. Samson Pile 

4. Hrefna Sigfusdottir 

5. Stian Danielsen Skaare 

6. Åse Louise Egge 

7. Isaac Daasnes 

Vara: 

1. Sverre Bjørnson Visdal 

2. Ane Slotnes 

3. Ib Alexander Thorvaldsen 
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4. Aie Karim Al-gazzi 

5. Jonah Mojlanen Andersen  

6. Marte Næss Thomassen 

7. Lars Marius Nilsen 

Landsstyret AUF 

Fast: Marte Næss Thomassen   

1. vara: Annette Lyberg Olsen 

2. vara: Hrefna Sigfúsdóttir 

 

Fast: Stian Skaare 

1. vara: Per Julian Anfinsen 

2. vara: Samson Pile  

Valgkomite 

Leder: Lars Marius Nilsen 

Medlem: Åse Louise Inntjore Egge 

Medlem: Jelena Høeg-Omdal 

Kontrollkomite 

Leder: Lars Marius Nilsen 

Medlem: Åse Louise Inntjore Egge 

Medlem: Hartvig Kristiansen 

Medlemssituasjon 

31.12.15. hadde AUF i Aust-Agder 306 medlemmer - 348 med støttemedlemmer. 

31.12.16. hadde AUF i Aust-Agder 232 medlemmer – 273 med støttemedlemmer. 

Det vil si en minking på 24,18% -  21,55% med støttemedlemmer. 

Styremøter 

I løpet av 2015 har det blitt holdt jevnlige styremøter, ca. ett hver måned med godt oppmøte. 

Fylkesstyret har jobbet mye med å utforme ny politikk og fokusert på nye saker nesten hvert 

eneste styremøte. I tillegg har styret jobbet organisatorisk og planlagt temamøter, kurs og 

verving, ansvarsområder og deltakelse fra fylkesstyret på de ulike arrangementene.  

Alle styremøtene har blitt avholdt på LO sine kontorer på Torvet 10 i Arendal kommune. 

 

Kontoret 

AUF-kontoret har i perioden vært i AUF sine lokaler på Torvet 10. Kontoret ligger midt i 

sentrum av Arendal kommune, noe som har vært viktig med tanke på kollektiv transport til 

AUFs møter.  

I starten av 2016 hadde vi fylkessekretær, Sigvor Kristine rullestad, på kontoret med 100 % 

stilling, som var på kontoret hver dag i løpet av hver uke. 25. oktober sluttet forhenværende 

fylkessekretær, og fylkesleder, Marte Næss Thomassen, ble midlertidig fylkessekretær frem 

til slutten av november. I november ble ny fylkessekretær, Åse Louise Inntjore Egge, ansatt 

på 60 % stilling.  

Aktivitet 

Vi har gjennom 2016 hatt god medlemsaktivitet. Etter årsmøtet startet vi med temamøte 

uken etterpå med Europeisk Ungdom. Vi arrangerte tverrpolitisk 8. mars tog, med godt 
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oppmøte, men som bør tas til revidering i 2017. Vi har blitt godt kjent med de andre partiene 

og deltatt i ulike debatter med dem. Vi har hatt temamøte om Vest-Sahara og hatt mye fokus 

på internasjonale saker. I mai arrangerte vi ferskiskurs i god tid før vervekampanjen. I mai 

var vi og med på markering mot fraværsgrensa, med uheldigvis litt dårlig oppmøte. Vi hadde 

temamøte om klima og miljø og fikk besøk av sentralt. I tillegg arrangerte vi et ekstraordinært 

årsmøte i mai for å velge delegater til LS.  

 

I juni hadde vi vårkurs i Sandefjord sammen med, Vest-Agder, Telemark, Buskerud, Østfold 

og Akershus. Her hadde Aust-Agder godt oppmøte og vi fokuserte på landsmøtet og SMIL-

områdene. Vi hadde også besøk av Ingrid Endrerud som snakket om kommunereformen, 

internasjonal politikk og sommerleir. Fylkesleder Marte Næss Thomassen deltok og i LOs 

sommerpatrulje i slutten av Juni.  

 

I juli hadde vi fokus på sommerleir og Arendalsuka. Fylkesleder og sekretær reiste til Vest-

Agder for å samarbeide med dem om begge arrangementene. I tillegg holdt vi møter om dem 

for våre medlemmer. Vi hadde og fotballtreninger sammen med Vest-Agder før sommerleir.  

I August var det først sommerleir som AUF i Aust-Agder hadde rekordhøyt oppmøte med 

hele 20 medlemmer. Her var flere med i arbeidsgjeng og de andre var aktive på ulike 

verksted. I Arendalsuka var vi svært aktive og samarbeidet både med partiet, sentralt, Vest-

Agder og LO. Vi deltok også på Skeive Sørlandsdager i Kristiansand.  

 

I september hadde vi regionalt seminar med hele Sør-Vestlandet og fokuserte mye på 

debattgrilling, regionreformen og landsmøtet, her deltok Aust-Agder med hele 14 

medlemmer. Vi fulgte opp og hadde tale- og debattkurs i eget fylket etter dette. Vi deltok 

også på høstmarknaden på Saltrød med Arbeiderpartiet. 

 

I oktober arrangerte vi ekstraordinært årsmøte fordi et par i fylkesstyret trakk sine verv. Vi 

deltok også med flere på LO og AUFs studentkonferanse i Oslo. Vi begynte også å verve på 

flere skoler.  

 

I November økte vi vervetempoet, som fortsatte i desember. Vi vervet på alle skolene i Aust-

Agder, flere to ganger. Vi hadde også besøk av Eirik Schrøder som var med på verving og 

snakket om internasjonal feminisme. Lokallagene arrangerte ofte temamøter etter vi hadde 

vervet i ulike lokallag.  

I Januar deltok fire fra Aust-Agder på den nasjonale valgkampkonferansen og fikk grillet til 

debatt, øvd på å skrive leserinnlegg og lært masse.   

Arendalsuka 

Under arrangementet var det svært stort oppmøte, vi inviterte andre fylker og fikk låne rom 

på Fortet på hisøy, som ap leide, for alle AUFs gjester til å sove. AUF deltok på standen til 

arbeiderpartiet og drev mye aktivitet. Fylkesleder i Aust-Agder, Marte Næss Thomassen, og 

Jon Hørsdal Buckner deltok i debatt med god innsats og vi fikk også besøk fra sentralstyret i 

AUF. AUF-leder Mani Hussaini holdt medlemsmøte for alle AUFerne som deltok på 

Arendalsuka og gjorde en god innsats i ungdomspartilederdebatten. AUFerne som deltok ble 

også med på arrangementer med LOs ungdomsutvalg. AUF var til stede på alle debatter 

sentralstyret deltok på, en stor del av debattene AP deltok på og en del av de AUFerne i eget 

fylket deltok på. Vi er fornøyde med aktiviteten under Arendalsuka, men skulle gjerne sett 

sentralstyret også delta på debatter andre AUFere tar. 
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Sosiale medier 

Fylkessekretær har gjort en god jobb med å publisere på ulike sosiale medier og 

populariteten der har også gått opp. Vi har i tillegg fått mange leserinnlegg og saker ut i 

aviser, som fylkessekretær har vært flink til å dele videre på sosiale medier. Hele fylket har 

blitt flinke på å bruke snapchatten til AUF i Aust-Agder, og AUFNorge. Vi har også vært flinke 

til å bruke instagrambrukeren til AUF i Aust-Agder, der flere i fylkesstyret og har blitt 

oppmerksom på å ta bilder for hver aktivitet slik at vi kan publisere det på brukeren. Vi kunne 

dog sett at vi hadde mer aktivitet på Twitter-brukeren og at enda flere sendte bilder til 

instagrambrukeren. 

Verving 

Før vervekampanjene startet har prøvd å avholde vervekurs hvor alle AUF i Aust-Agders 

medlemmer kunne delta for å varme seg opp til vervekampanjene, med ulikt oppmøte. I 

tillegg fokuserte vi mye på verving på vårkurset i Sandefjord og har hatt besøk av både Eirik 

Schrøder og Håkon Knudsen fra sentralt som har holdt kurs og hjulpet til med verving. 

Fylkesstyret har bistått de ulike lokallagene med verving og litt fokus på kontigentringing. 

Begge fylkessekretærene vi har hatt i løpet av perioden har vært flinke til å organisere 

verving og verveplaner før kampanjene har startet og de har stort sett blitt fulgt bra opp av 

ververe på de ulike stedene. Oppmøtet på vervinger har i løpet av perioden blitt litt dårligere, 

men vi har hatt flere vervinger gjennom hele året som har vært veldig greit slik at man ikke 

trenger å miste så mye skole i kampanjene. Alle fylkesstyremedlemmene skulle delta på 

minst 2 vervinger, som ble fulgt opp av de aller fleste.  

Landsmøtet 

AUF i Aust-Agder fikk en økning med én representant på landsmøtet i 2016, fra landsmøtet 

2014, som gjorde at vi fikk 11 representanter. Sunniva Folgen Høiskar satt i Redkom for 

internasjonalt program og kjempet gjennom mye av Aust-Agders politikk. Vi bodde på 

Citybox og i leiligheten til stortingsrepresentant Freddy de Ruiter. I revideringen ble det nevnt 

at vi kunne ha gitt mer info om reise og bosted før selve landsmøtet.  

Media 

I løpet av 2016 har AUF i Aust-Agder blitt gradvis flinkere på å få saker ut i media. 

Leserinnlegg og intervjuer ble publisert sporadisk noe som gjorde at flere og flere la merke til 

organisasjonen. Vi har vært flinke på å sende noe til media hver gang det skjer noe, og 

kontakte ulike medier. Vi har også fått laget en «wall of fame» på kontoret, hvor vi henger 

opp alt vi har kommet i media for. «Wall of fame» begynner nå nesten å bli full.  

 

Lokallag 

I løpet av 2016 har alle lokallagene fortsatt med god aktivitet. Flere av lokallagene har hatt 

temamøter og også samarbeidet om temamøter. Alle lokallagene har vært flinke til å 

samarbeide med fylkesstyret og partiet i sine kommuner. Grimstad AUF har hatt økende 

aktivitet og valgt nytt styre to ganger, vi har vervet mye på Dahlske, men har hatt dårlig 

oppmøte på temamøter. Vi har prøvd å avholde flere temamøter i Risør & Tvedestrand, men 

med dårlig oppmøte. Arendal og Froland har samarbeidet om temamøter og Arendal har 

holdt litt temamøter alene. Froland har hatt aksjoner som har vært svært vellykkede. 

Lillesand har hatt økende aktivitet og fått vervet svært mange. Mange nye har blitt aktive og 

lokallaget har også vært flinke på å ha arrangementer for å holde aktiviteten oppe.  

Vi har i dag seks registrerte lokallag, med ulik aktivitet.  

 



25 
 

Grimstad AUF 
1. styret besto av: 

Leder: Markus Ruud 

Nestleder: Mona Lajili 

Økonomiansvarlig: Hartvig Kristiansen 

Styremedlem: Samson Pile 

2. styret bestod av: 
Leder : Mona Lajili 
Styremedlem: Nora Endresen Østrem 
 
Grimstad AUF har i løpet av 2016 hatt mindre aktivitet enn vi hadde håpet. I løpet av året 

gikk Markus, Hartvig og Samson av fra styret. Det endte med at Mona Lajili tok over som 

leder og Åse Louise Inntjore Egge som styremedlem. 8. desember holdt vi et ekstraordinært 

årsmøte, hvor vi fikk samle sammen et nytt styret. Det har blitt holdt noen få styremøter. I 

løpet av året har det vært vervinger på Dahlske Vgs.  

 

 

Evje- og Hornnes AUF 
Styret har bestått av 

Leder: Amalie Skaiå Larsen 

Nestleder: Marcus Andersen Holte 

Økonomiansvarlig: Isaac Daasnes 

Sekretær: Vilde Haugland Bjorå 

Styremedlem: Maria Kleven 

Ali Noorian 

Tigest Woldu 

Ove Andreas Lislevand Eikild 

Evje og Hornnes AUF hadde i første halvdel av 2016 god aktivitet med månedlig 

møtevirksomhet. I andre halvdel, derimot, har engasjementet blant medlemmene være 

avtakende, og siste styremøte ble avholdt i oktober. På tross av lite engasjement klarte Evje 

og Hornnes AUF å samle godt over 20 frammøtte til temamøte om fraværsgrensa med 

innleder Dennis Bjørtvedt Torkelsen fra Vest-Agder AUF på Furuly kulturhus. 

Evje og Hornnes AUF avviklet årsmøte 10.02.17 med dårlig frammøte. Her ble det ikke valgt 

nytt styre, og lokallaget er derfor per dags dato inaktivt. 

 

Froland AUF 
Årsberetning for Froland AUF 2016 

Styret 

Leder: Annette Lyberg Olsen 

Nestleder: Jon Hørsdal Buckner 

Økonomiansvarlig/sekretær: Lars Marius Nilsen 

Styremedlem: Malene Lyberg Olsen 

                          Hrefna Sigfusdottir  

                             

Årsmøte  

Årsmøte ble avholdt 23.01.2016, og de som er nevnt over ble valgt inn i styret. Alle ønsket 

gjenvalg, utenom Vegard.  

På årsmøtet fikk vi besøk av fylkesleder Marte Næss Thomassen, og daværende leder i 

Froland AP, Vidar Bjørkli. 
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Styremøter 

I løpet av perioden har det blitt avholdt jevnlige styremøter med stort sett fulltallig oppmøte. 

På styremøtene har vi diskutert politikk, og samarbeid med Arbeiderpartiet. 
 

Medlemsmøter 

I perioden har Froland AUF avholdt 2 medlemsmøter, som samsvarer med handlingsplanen. 

Det ene møtet ble avholdt 6 april og var et samarbeid med Arendal AUF som fungerte godt, 

med mange som møtte opp. Temaet på møtet var Vest-Sahara.  

I tillegg hadde vi en juleavslutning for alle medlemmene våre 18.12 som det dessverre ikke 

var like godt oppmøte på.  

 

Aksjoner 

I denne perioden har det blitt avholdt en aksjon, som vi valgte å kalle «sett hånda ned mot 

fremmedfrykt». Dette var en bra aksjon, og det var mange som engasjerte seg, og vi fikk 

mage gode samtaler.  

 

Kommunestyret/Fylkestinget 

I kommunestyret har Froland AUF en representant på 2 varaplass, Lars Marius Nilsen. Også 

i fylkestinget sitter en av AUFer fra Froland, dette er også Lars Marius.  
 

Medlemmer 

Ved utgangen av 2016 hadde Froland AUF 20 medlemmer, hvorav 16 av disse er ordinære 

medlemmer. Dette er en økning med to medlemmer!  

 

Sosiale medier 

Froland AUF har opprettet en egen side på facebook, hvor vi har 207 likes, som er en økning 

på 75 likes fra samme tid i fjor. Her blir det lagt ut lokale nyheter og arrangementer Froland 

AUF deltar på. På siden deles det også innlegg fra AUF sentralt.  
 

Media 

Det har dessverre vert minimalt med leserinnlegg i den lokale avisa i perioden, men 

lokallagslederen har hatt noen leserinnlegg på trykk i blant annet Agderposten.  
 

Arbeiderpartiet 

Froland AUF har hjulpet partiet i Froland godt under valgkampen blant annet, og vi har stått 

på stand under Frolandsdagen. Både Annette og Lars Marius har deltatt på en del av paritets 

styremøter. Lars Marius er også blitt valgt til leder av Froland AP   
 

Diverse  

Medlemmer fra Froland AUF har deltatt på flere ulike arrangementer både nasjonalt og 

lokalt. Tre av medlemmene i Froland AUF sitter som faste medlemmer, med ulike verv i 

fylkesstyret i AUF i Aust-Agder, i tillegg til Lars som sitter i kontrollkomiteen og har møterett i 

fylkesstyret.  
  

Lillesand AUF 
Styret 
Leder     Hedvig Olsen 
Nestleder    Erika Cummings  
Økonomiansvarlig    Pia Vagle 
Sekretær     Selma Haaland 
Styremedlem     Anette Westnes 
     Sverre Visdal 
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Årsmøtet 
Årsmøtet for 2016 ble avholdt 19. januar rådhussalen i Lillesand. Avtroppende leder, Erika 
Cummings, ønsket velkommen før årsmøtet ble sparket i gang. Vi diskuterte politikk og 
valgte et nytt styre for det kommende året. Hedvig Olsen ble valgt til ny leder. 
 
Styremøter 
I løpet av perioden har det blitt holdt 5 styremøter med godt oppmøte. På styremøtene har vi 
planlagt medlemsaktiviteter og diskutert politikk.  
 
Aksjoner 
I perioden har vi deltatt på «Krafttak-mot-kreft», TV-aksjonen og hatt en pepperkake- og 
gløggaksjon på busstoppet ved Møglestu videregående skole. 
 
Lillesand Arbeiderparti 
I 2016 har Lillesand AUF og Lillesand Arbeiderparti har deltatt på visse sosiale 
arrangementer sammen. Dette har vært lærerikt og gjort av vi har blitt engasjert i ulike 
politiske saker. Neste år håper vi på et bedre gjennomført samarbeid.  
 
Bystyret  
I bystyret har Lillesand AUF to representanter, Thea Otilie Olsen og Eddie Røsnes. De er 
dermed med på å forme Lillesand på en slik måte Lillesand AUF ønsker. Begge 
representantene fra Lillesand AUF bidro aktivt og fikk god respons på arbeidet de 
gjennomførte mens de satt i bystyret. Nå er begge våre kandidater i permisjon grunnet 
studier og forsvaret, men Erika Cummings i Lillesand AUF blir ofte innkalt på ulike møter, 
grunnet hennes vara stilling.  
 
Utøya  
3. til 7. August var Pia og Sverre fra lokallagsstyret på sommerleiren. Der lærte de om 
spennende temaer, ble kjent med mange nye AUFere og kjente på det nasjonale samholdet. 
 
Arendalsuka 
Arendalsuka ble også arrangert i år, og Lillesand AUF var lite representert, men noen stilte 
opp på debatter.  
 
Landsmøte 
Lillesand AUF hadde hele tre styremedlemmer som deltok på landsmøtet til AUF i oktober. 
Det var veldig interessant og det ble vedtatt mye god politikk. I tillegg hadde vi Sverre Visdal 
på talerstolen, der han snakket om tog. 
 
Skoleringstur i Oslo 
I november besøkte lokallagsstyret Oslo i anledning den kommende valgkampen. Det var en 
skoleringstur. 
Vi besøkte blant annet sprøyterommet i Oslo kommune, 22. juli-senteret, Stortinget, 
Nasjonalgalleriet og Nobels fredsprissenter. Dette var ekstremt lærerikt og ga ny motivasjon 
og engasjement.  
 
Medlemmer 
Vi har holdt et par verveaksjoner. Ved utgangen av 2016 hadde Lillesand AUF 19 betalende 
medlemmer.   
 
Sosiale medier 
Lillesand AUF bruker Facebook aktivt for å informere om møter, aksjoner og lignende. Siden 
vår har 350 ”likes”, så her har vi mulighet til å nå ut til mange.  
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Media 
Det har dessverre vært stille på mediafronten denne perioden. Vi har hatt et par avisoppslag, 
men vi kommer sterkere tilbake neste år! 
 

Risør og Tvedestrand AUF 
Styret består av 

Leder: Eirin Rønbeck 

Nestleder: Per Julian Anfinsen 

Sekretær: Christina Høvik Nilsen 

Økonomiansvarlig: Mohammed Abdullahi 

 

Risør & Tvedestrand har hatt variert aktivitet i løpet av året. Styret har gradvis blitt oppløst 

ettersom styremedlemmene har flyttet og det ikke har blitt flere aktive i løpet av temamøtene 

de har avholdt. Det er blitt avholdt tre temamøter, med lite oppmøte av andre enn styret selv.  

 

SMIL-organisering 
Vi har i løpet av perioden fokusert på at de ulike SMIL-lederne skal utdype seg for sitt 

ansvarsområde og har før hvert styremøte oppfordret dem til å skrive en relatert sak. I tillegg 

har vi deltatt på SMIL-kurs i regi av sentralt og passet på at vi har hatt temamøter om de 

relaterte temaene.  

 

Miljø og klima 

Samson Pile ble valgt til leder for miljø og klima på årsmøtet 2016, 6. februar, og deltok på 

SMIL-kurs sentralt arrangerte. Vi har hatt fokus på miljø og klima på det regionale vårkurset 

og høstkurset vårt. Samson viste også stort engasjement innenfor LoVeSe på årsmøtet til 

fylket. I oktober ble Mona Lajili valgt som ny leder for miljø og klima og er til nå svært 

engasjert.  

 

Likestilling og inkludering 

Hrefna Sigfúsdóttir ble valgt til likestillingsansvarlig på første styremøte etter årsmøtet. Hun 

har vært aktiv i perioden, og kommet med mange dagsaktuelle saker. Blant annet har vi fått 

fokus på internasjonal feminisme og også hatt besøk av LINK-leder sentralt, Eirik Schrøder.  

 

Internasjonalt 

Stian Danielsen Skaare har vært ansvarlig for internasjonalt i løpet av 2016. Han har vist et 

stort engasjement og vi har fått arrangert flere temamøter om internasjonal politikk. Vi har 

også hatt stort fokus på internasjonal politikk på de regionale kursene vi har arrangert.  

 

Arbeid og utdanning 

Isaac Daasnes har vært ansvarlig for arbeid og utdanning i løpet av 2016. Vi har i perioden 

hatt mye fokus på å samarbeide med LO-ung og Isaac har også deltatt på konferanse med 

dem. Arbeid og utdanning er en viktig prioritet for AUF og vi har skrevet flere leserinnlegg om 

fraværsgrensa, læringer og arbeidsledighet.  

 

 

 

  



29 
 

Sak 4: Regnskap for 2016 / budsjett for 2017 
 

Se egne dokumenter som fremlegges på årsmøtet 

Fylkesstyrets innstilling: Regnskapet for 2016 godkjennes.  
Fylkesstyrets innstilling: Budsjettet for 2017 godkjennes.  
 

 

Sak 6: Innkomne forslag 

Innkomne forslag 

Fra Iveland Arbeiderparti 

Forslag nr. 1 
Fritt barnehagevalg  
Reglene for at foreldre kan velge barnehage, f.eks. i en nabokommune, er svært 
liberale. Dette kan føre til store uforutsette kostnader for den kommunen barnet bor i.  
 
Iveland Ap foreslår:  
Reglene for å velge barnehage i annen kommune enn bostedskommunen må følge samme 
regler som reglene for å søke om skoleplass i grunnskolen i annen kommune.  
 

Fylkesstyrets merknad: Vi har forståelse for at dette er et problem for enkelte 

kommuner, men mener at fleksibiliteten til småbarnsforeldrene 

her må veie tyngst. 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 

 

 

Fra Evje og Hornnes Arbeiderparti 

Forslag nr. 2 
Gjenreis den norske hær! 

Begrunnelse:  

I dag består hæren av følgende enheter: Brigade nord (2.bataljon på Skjold, 

panserbataljonen på Setermoen, Telemarksbataljonen på Rena, brigadeledelse på 

Bardufoss, ca. 2/3 støtte og forsyningselementer i nord, ca 1/3 i syd). Brigaden er uten 

organisatorisk luftvern. Garnisonen i Sør-Varanger (GSV) og Hans majestet kongens garde i 

Oslo. Total kampstyrke ca. 5000. 

I et koordinert angrep på Norge (hær, sjø, luft og spesialstyrker samt «data» er det ikke 

urealistisk at striden er over på 1 døgn eller mindre. Norge er helt avhengig av alliert hjelp. 

Den kommer luft- og sjøveien. Vi må derfor kunne forsvare våre flyplasser og havner, samt 

forsyningslinjer og kommunikasjonssentra. 

Vi må derfor ha hærstyrker med luftvern i alle landsdeler. Styrken må være et antall brigader, 

bataljoner og kompanier, støtte og forsyningsavdelinger, utrustet og trent for norske forhold. 
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Hæren må være så stor at den er krigsavvergende. Styrken baserer seg på 

totalforsvarskonseptet. 

Hæren må bestå av frivillige og vernepliktige med regelmessige repetisjonsøvelser. 

Fylkesstyrets merknad: Det vises til partiets programforslag som legger opp til å øke 

forsvarsutgiftene til NATOs mål om 2% av BNP. Det vises også 

til at stortinget har vedtatt en landmakt-utredning som skal 

legges fram til høsten. Eventuelle kutt i landforsvaret, inkludert 

Heimevernet, må vente til denne utredningen. 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 
Forslag nr. 3 
Vår selvforsyningsgrad for mat må økes til minst 75% 

Begrunnelse:  

Vår selvforsyningsgrad for mat er i dag under 40%. Vi importerer over 1 million tonn kraftfor 

til våre husdyr. I en verden hvor det blir flere mennesker, mer uvær og tørke, vannmangel og 

folkeforflytninger, er det nødvendig at Norge styrker sin selvforsyningsgrad. 

Stortinget må derfor fastsette konkrete mål for produksjonen, utnytte utmarksressurser over 

hele landet, si nei til omdisponering av matjord (annen dyrkbar mark). Kostnadene må i 

hovedsak tas over statsbudsjettet, og noe på pris. Dette er en helt nødvendig beredskap for 

å ha et velordnet samfunn på sikt. 

Fylkesstyrets merknad: Intensjonene om økt matproduksjon støttes, men dette er godt 

ivaretatt i forslag til nytt partiprogram.  

Fylkesstyrets innstilling:  Forslaget avvises 

 

Forslag nr. 4 
Innføring av arveavgift 

Helt siden etterkrigstiden har formuens betydning i samfunnet økt. Den gjennomsnittlige 

avkastningen på kapitalen har også til enhver tid vært større enn den økonomiske veksten, 

som betyr at inntekten til de som eier mest øker mer enn inntekten til den vanlige arbeideren. 

Slik øker formueskonsentrasjonen, og slik øker de økonomiske og sosiale forskjellene. 

Vi vet at de rikeste 10 % av befolkingen i dag eier rundt halvparten av kapitalen i Norge. 

Dette gir grobunn for velferdsforskjeller, og disse forskjellene reproduseres blant annet 

gjennom arv. 

En som mottar arv blir tilført inntekt og øker dermed sin formue. Som en del av en rettferdig, 

sosialdemokratisk omfordelingspolitikk og en del av et bredt skattegrunnlag er det naturlig at 

denne inntekten skattlegges. 

Arveavgiften som var gjeldende fram til 2014 var lite treffsikker. Arbeiderpartiet burde likevel 

ikke gå inn for å legge avgiften død, men innføre en ny form av avgiften som i større grad 

treffer de store formuene. Dette vil være et viktig ledd i å stagnere en stadig stigende 

tilegnelse og konsentrasjon av formue blant dem som allerede har mest, samtidig som det vil 

være innbringende for staten. 

Evje og Hornnes Arbeiderparti vil at: 
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 Arbeiderpartiet går inn for å gjeninnføre arveavgiften, men i en annen form 

 Det utnevnes et utvalg som utreder avgiften for å sikre en treffsikker beskatning 

 

Fylkesstyrets merknad: Arbeiderpartiet reduserte arveavgiften betydelig da vi satt i 

regjering, for den traff i liten grad de med de største formuene, 

mens den ble opplevd som urimelig av vanlige folk. Den ga 

også begrensede inntekter. I nytt programforslag vil 

Arbeiderpartiet istedenfor skjerpe formuesskatten. I tillegg 

foreslås det en mer omfordelende inntektsskatt, hvor de med de 

høyeste inntektene og største formuene skal betale noe mer, 

mens de med lave og vanlige inntekter skal betale noe mindre 

eller kommer om lag uendret ut. 

 Sees i sammenheng med forslag 40 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises (vedtatt mot en stemme) 

 

Forslag nr. 5 
 

50 lukkede soningsplasser for kvinner på Evje 

Det har omsider startet en planlegging av nye fengsler på Agder etter stort press fra 

Arbeiderpartiet. I tillegg til fengsel i Froland og Mandal har det blitt besluttet å bygge 10 

lukkede plasser for kvinner på Evje. Arbeiderpartiet har påpekt viktigheten av at det satses 

på bedre soningsforhold for kvinner. Sivilombudsmannen peker på i sin rapport at kvinner 

har verre fysiske soningsforhold enn menn. Det har derfor vært viktig for Arbeiderpartiet og 

blitt fremmet i stortinget i forbindelse med bygging av fengsel på Agder. Det har imidlertid blitt 

nedstemt av regjeringspartiene og Krf. 

 

Evje og Hornnes Arbeiderparti er svært negative til bruken av norske penger som finansiere 

lukkede soningsplasser i Nederland. Vi mener at det er en bedre utnyttelse av ressursene å 

satse på å bygge ut soningsplasser i Norge. Vi ønsker derfor at Arbeiderpartiet går i bresjen 

for å si opp avtalen med Nederland og satser på bygging av nye soningsplasser i Norge. 

 

Evje og Hornnes kommune har siden den rødgrønne regjeringen etablerte fengsel med åpne 

soningsplasser i 2008 hatt svært gode erfaringer og gode tilbakemeldinger fra 

kriminalomsorgen. Det har blitt en viktig arbeidsplass for Setesdal og kommunen legger godt 

til rette for opplæring og helsetilbud for de innsatte. 

 

Evje og Hornnes Arbeiderparti er svært positive til at det nå skal bygges nye soningsplasser 

på Agder. Vi mener imidlertid at det er behov for ytterligere satsning for å sikre bedre 

soningsforhold for kvinner, og at man bør benytte mulighetene som fins når det nå skal 

etableres en slik avdeling på Evjemoen. Vi mener derfor at det må vedtas en utvidelse med 

40 lukkede plasser for kvinner ved denne avdelingen, i tillegg til de allerede vedtatte 

soningsplassene som er vedtatt lokalisert på Agder.  

 

Ved regjeringsskifte i 2017 må dette være en prioritet for Arbeiderpartiet å få på plass slik at 

kvinner sikres bedre soningsforhold og bedre rehabiliteringsmuligheter i løpet av soningen. 

Evjemoen bør bli et foregangsfengsel på området med spesialisering innen den 

https://www.arbeiderpartiet.no/politikken/formuesskatt
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problematikken som kvinnelige innsatte ofte har med traumer innen overgrep og vold blant 

annet. 

 

Fylkesstyrets merknad: Aust-Agder Arbeiderparti støtter bygging og utvidelse av fengsel 
på Evje og Froland. Vi mener det nå er viktig å ha fokus på 
realisering/bygging og innhold i fengselet. 
Planleggingsenheten må dokumentere at alt som iverksettes 
skal fremme rehabilitering, ro og trygghet gjennom bla 
planløsninger, farger og arkitektur. 

 
Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Fra Tvedestrand Arbeiderparti 

Forslag nr. 6 
Tverrfaglighet i skolen 
 
Forslag:  
Arbeiderpartiet skal jobbe for tverrfaglighet i skolen 
 
Begrunnelse:  
Det er flott at man ønsker å styrke skolen med økt satsning på helsesøstertjenesten, men 
dette vil ikke løse alle utfordringer skolen står ovenfor innen psykososialt miljø. Vi trenger en 
styrking av tverrfaglighet blant ansatte i skolen som kjenner skolemiljø, barn og ansatte. En 
helsesøster er ikke ansatt ved skolen, og dette kan føre til en manglende helhet gjennom 
taushetsplikt på tvers av sektorer. Vi ønsker å ansette miljøterapeuter som arbeider 
forebyggende på skolen. Disse skal være en tilgjengelig ressurs for elever, lærere og 
foreldre, og ha kompetanse inne psykososialt arbeid med barn og unge og barn i risiko. De 
skal jobbe med elever med funksjonsutfordringer av fysisk, psykisk eller sosial karakter. Det 
er ønskelig at de jobber på individ og gruppenivå, og kan undervise i vold, overgrep, rus og 
psykisk helse samt ha ansvar for forebyggende programmer ved skolen. Dette vil styrke 
arbeidet innen tidlig innsats, og legge muligheter for å bygge barn på en god måte. 
 

Fylkesstyrets merknad: Støtter intensjonene 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 
 
Forslag nr. 7 
Sørvestbanen. 
 
Forslag: 
Sammenkobling av Sørvestbanen må inn i NTP nå!  
 
Begrunnelse: 
NTP avgjøres i år, derfor haster det med å få Sørvestbanen inn i disse planen.  
Hvorfor satse på jernbane i Sør-Norge og hva kobler vi sammen: 

- Arbeidsplasser, 
- Mennesker (2, 5 millioner),  
- Byer,  
- Næringsliv,  
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- Havner,  
- Helseinstitusjoner,  
- Høgskoler og universiteter.  

 
Vi sparer miljøet for 5,5 millioner tonn co2 utslipp i året. Klimanøytral banen etter bare 15 år 
– bygges for å vare i 100 år. 
 
Fylkesstyrets merknad: Fylkesstyret foreslår å se forslag nr. 7, 8 og 17 i sammenheng 

og anbefaler at forslagene oversendes redaksjonskomiteen, 

sammen med forslaget nedenfor. Det anbefales at det 

utarbeides en egen uttalelse på jernbane og en egen på 

samferdsel/vei, med utgangspunkt i disse forslagene.  

En framtidsretta samferdselspolitikk for Aust-Agder og Agder 
Før sommeren skal ny Nasjonal Transportplan (NTP) for 2018-2029 vedtas, og i tillegg har 
Nye Veier fått ansvaret for utbyggingen av E18 og E39 i vårt område. Aust-Agder 
Arbeiderparti ønsker i den forbindelse å ta en aktiv rolle, for å sikre at våre interesser innen 
samferdsel blir godt ivaretatt. 
Aust-Agder Arbeiderparti har følgende forventninger til ny NTP: 

 Sammenkoblingen av Vestfoldbanen og Sørlandsbanen, med stasjon på 
Brokelandsheia, må prioriteres i Nasjonal Transportplan for perioden 2018-2029.  

 Rv9 må sikres en kontinuerlig utbygging, slik at man når målet i eksisterende NTP om 
"gul stripe" til Hovden innen 2023.  

 Rv41 "gul stripe" til Brunkeberg bygges ut fra 2022.  
 Byvekstavtalene må utvides til også å omfatte de mellomstore regionene i landet, 

herunder det gjeldende ATP-arbeidet for Arendal/Grimstad/Froland/Tvedestrand.  
 I tråd med transport- og kommunikasjonskomiteens merknad til eksisterende NTP, 

forventes det at staten tar et ansvar for å fullføre byggingen av ny vei mellom Arendal 
havn, Eydehavn og E18.   

 Det må sikres økte statlige ressurser også til kollektivtrafikken i Aust-Agder, for å nå 
målet om nullvekst i personbiltrafikken.  

 Det forventes at staten øker midlene til fylkeskommunene for å ta igjen etterslepet på 
fylkesveiene.  

 
Aust-Agder Arbeiderparti sine forventninger til Nye Veier: 
Det forventes at Nye Veier bygger ut sine strekninger med en standard som ikke går på 
bekostning av kvalitet og sikkerhet. Et eksempel på en slik uakseptabel standardreduksjon er 
manglende veibelysning på den nye E18-strekningen. 
 
Aust-Agder Arbeiderparti foreslår følgende formuleringer til Arbeiderpartiets partiprogram: 
 
Tillegg linje 2437:  
Det er viktig at strekningene Nye Veier har et utbyggingsansvar for, holder en kvalitet og 
trafikksikkerhet, lik tilsvarende veier som bygges av Statens Vegvesen. 
Nytt punkt linje 2441:  
Sikre at de strekningene som nå ligger inne i Nye Veier sin portefølje opprettholder sin 
prioritering og fremdrift. 
Nytt punkt linje 2458:  
I forlengelsen av InterCity-utbyggingen, ønsker Arbeiderpartiet en sammenkobling av 
Sørlandsbanen og Vestfoldbanen. 
 

Fylkesstyrets innstilling: Forslag nr. 7, 8 og 17, samt forslag fra fylkesstyret oversendes 

redaksjonskomiteen. 
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Forslag nr. 8 
E18 Tvedestrand - Arendal 
 
Forslag:  
Vi kan ikke tillate at besparelser i byggeprosessen går på bekostning av kvalitet og sikkerhet!  
 
Begrunnelse: 
«Nye veier» og AF-gruppen presentere nå endringer i veiutforming på den nye strekningen 
mellom Tvedestrand og Arendal. Endringer som presenteres gjøres for å spare penger, og 
det må ikke gå på bekostning av kvalitet og sikkerhet. 
 
Vi sier nei til å kutte veibelysning på denne strekningen. 
Vi sier nei til avkortning på veiskulder. 
Aktivrast i Tvedestrand er viktig. Her må det legges godt til rette for et hyggelig miljø, med 
minst mulig støy fra veien. Vi sier derfor nei til større endringer på bekostning av kvalitet og 
sikkerhet av allerede vedtatte trase. 
 
Fylkesstyrets merknad: Se merknad til forslag nr. 7  

Fylkesstyrets innstilling: Samme som til forslag nr. 7 

 

Fra Arendal Arbeiderparti 

Forslag nr.9 
 
Uttalelse/innspill vedr. utvikling av gode lokalsamfunn – kultur og fritid – alle skal gis 

muligheter til deltakelse, utvikling og sosialt samvær 

Norge har et aktivt frivillig kulturliv i kommunene og over 90000 frivillige organisasjoner. 

Aktivitetene gir barn og unge et trygt oppvekstmiljø, godt miljø for integreringsarbeid, 

kompetanse og følelsen av mestring. Arbeiderpartiet vil sikre at alle som ønsker det skal få 

delta i fritidsaktiviteter og at ingen skal stenges ute av økonomiske grunner. 

Dette vil Arbeiderpartiet videreføre ved å gjeninnføre og videreutvikle kulturløftet, stimulere 

kommuneøkonomien, øke støtten til frivillig arbeid og frivillige organisasjoner, i tillegg til å 

gjeninnføre kulturskoletimen som gratis tilbud til alle i SFO. Dette vil også bidra til et bedre og 

mer fremtidsrettet integreringsarbeid i kommunene. Kulturskolene må gis muligheter til 

videreutvikling på alle plan, både for nybegynnere og for viderekomne elever. 

I tillegg er det svært viktig å stimulere og tilrettelegge for uorganiserte fritidsaktiviteter. Mange 
ungdommer spiller i forskjellige typer band, og det må legges til rette for at alle har tilgang til 
egnede lokaler til øving og fremføring av musikk i alle sjangre. Dette er ikke mulig uten et 
nasjonalt løft i nært samarbeid med kulturlivet i kommunene. Den uorganiserte og 
organiserte frivilligheten må stimuleres gjennom satsingen på et nytt kulturløft. 
 
Fylkesstyrets merknad: Fylkesstyret foreslår å se forslag nr. 9, 11 og 13 i sammenheng 

og anbefaler at det utarbeides en helhetlig uttalelse om kultur 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 
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Forslag nr.10 
 
Trafikksikkerhet under bygging av ny vei til havn 

Når ny veitrasé til havna blir igangsatt vil områder som i dag er hardt belastet av tungtrafikk, 
få en betydelig økt trafikk. Strekningene Havna – Nesgata – Neskil Bro – Saltrød / Neskil Bro 
– Strengereid / Saltrød – Dalen vil få meget stor aktivitet, hvor barn til daglig har sin skolevei 
og lekeplass. Arendal Arbeiderparti vil sikre at trafikksikkerheten blir ivaretatt allerede ved 
anbudsutsendelse, samt at den kvalitetssikres i anbudsinngåelsen 
 

Fylkesstyrets merknad:  

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes fylkestingsgruppa 

 

Forslag nr.11 
 
Innspill vedr. etablering av støtteordninger for oppgradering og tilpasning av 

eksisterende kulturlokaler 

Fritidsmusikklivet i Norge har i dag nær 500 000 utøvere som ukentlig benytter mer enn 10 
000 rom. Akustikkmålinger og analyser viser at kun 15 – 20% av rommene/lokalene er egnet 
til de aktiviteter som utøves i dem, og dette gjelder bare musikklivet. Det vil si at 8 000 – 8 
500 av lokalene ikke er egnet til aktivitetene. 
 
For å sikre hele kulturlivet egnede brukslokaler må det etableres en sjangeruavhengig og 
forutsigbar støtteordning på 50 millioner kroner som kan bidra til tilpasning og oppgradering 
av øvingslokaler og andre produksjonslokaler (teater, dans, kunst m.m.) til hensiktsmessig 
standard. Ordningen må være tilgjengelig for både offentlig eide og organisasjonseide lokaler 
og hus. 
 
Desentralisert ordning for tilskudd til kulturbygg må styrkes 
I 1995 var forholdet mellom bevilgede tilskudd til regionale kulturbygg og idrettsanlegg i 
kommunene 1:3. Siden den gang har tilskuddet til idrettsanlegg økt jevnt og trutt, mens 
tilskuddet til kulturbygg lenge sto på stedet hvil, for så de siste årene å bli mer enn halvert. 
Det blir i dag bevilget 26 ganger mer til idrettsanlegg (1,2 milliarder kroner) enn til kulturbygg 
(47 millioner kroner) i 2017. Fritidskulturlivet opplever dermed at den kulturelle grunnmuren 
systematisk blir bygget ned. I 2011 var fordelingen mellom regionale kulturbygg og 
idrettsanlegg i kommunene 1:5. For å ivareta behovet for flere og bedre framføringsarenaer 
må fordelingen i desentralisert ordning for tilskudd til kulturbygg styrkes betraktelig i årene 
framover. 
 
Kartlegge behov og tilstand til kulturlokaler 
Vi vet i dag for lite om behov og dekningsgrad for egnede framføringslokaler for både 
musikk, dans, teater og andre produksjonslokaler. For å få en dokumentasjon over det 
samlede behovet for kulturlokaler må det gjøres en nasjonal kartlegging, og 
investeringsbehovet bør beregnes. 
 

Fylkesstyrets merknad:  Se forslag 9 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 
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Forslag nr.12 
 
Nei til privatisering av offentlige tjenester 
Regjeringen er i gang med å privatisere offentlige tjenester og våre felles verdier. Hvem 
privatiserer regjeringen våre felles verdier til? Det er selskaper eid av både norske og 
utenlandske selskaper innen f.eks. fiskerettigheter eller vannfallsrettigheter. Salg av 
eiendeler i kraftselskapene gir oss høyere strømregninger. Vi eier altså mindre i eget land, 
og vi får større utgifter. 
Arendal Arbeiderparti ber Arbeiderpartiet fortsette å jobbe for å stoppe denne privatiseringen. 
Vi må også få tilbake allerede privatiserte offentlige tjenester og verdier i tillegg til å gå inn for 
å styrke offentlige tjenester enda mer. Arbeiderpartiet må sikre dette for det norske folk. 
Konkurranseutsetting og privatisering må stoppes og reverseres.  

 

Fylkesstyrets merknad: Intensjonene i forslaget støttes og det vises til vedtak fra sist

    årsmøte, forslag til landsmøtet og forslag til nytt partiprogram.  

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Forslag nr.13 

 

Kultur er viktig for landet 

Arbeiderpartiet står etter vår mening som grunnlegger av musikkskolene her i landet. Disse 

musikkskolene har nå blitt til kulturskoler. Vi husker alle den tiden da musikkskolene ikke var 

lovpålagt. Da ville opposisjonen som nå er i regjering ta bort midlene til skolene for å 

redusere offentlige utgifter. For å gjøre tydelig for det norske folk må Arbeiderpartiet gjøre det 

helt klart i programmene at kulturskolene skal videreutvikles under en Arbeiderparti-regjering. 

Arendal Arbeiderparti ber Arbeiderpartiet programfeste følgende til neste valg: Kulturskolene 
i Norge skal videreutvikles. 
 

Fylkesstyrets merknad: Se forslag 9 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Forslag nr.14 

 

Styrking av faget kroppsøving i skolen 

Vi vet at fysisk aktivitet for mennesker er både viktig og nødvendig for å ha et harmonisk liv. 

Det er viktig både for vår fysiske og psykiske helse. Det er når vi får harmonisk ubalanse i 

kroppen at mange problemer oppstår. Det blir ofte en belastning for den enkelte og 

samfunnet. Noen mennesker forstår dette og trener i treningsinstitutter eller i idrettslag. Men 

ikke alle gjør dette, enten fordi de ikke forstår betydningen av å være i god fysisk form eller at 

de ikke har råd til å delta i treningsinstitutter eller i idrettslag. 

Samfunnet har her en viktig rolle igjennom skoleverket, som alle må igjennom. Teoretiske 
kunnskaper om betydningen av å være i fysisk god form er viktig, men det viktigste er å 
oppleve at kroppen fungerer i harmoni. Det igjen øker forståelsen og gleden av å være i god 
fysisk form. 
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Vi vet og har akseptert at fysisk aktivitet er ”medisin” mot mange lidelser som f.eks.  
rygglidelser, forkalkninger, fibrositter, myalgier og psykiske lidelser som depresjon, angst 
osv. Enhver reduksjon av operasjoner vil også redusere bruken av antibiotika. 
Fedme og overvekt er et stort og voksende problem i Norge, og slike tendenser vil kunne 
oppdages lett i kroppsøving og særlig etter en fysisk test i kroppsøving. 
Arendal Arbeiderparti ber Arbeiderpartiet programfeste at kroppsøvingsfaget i grunnskole og 
videregående skole økes med minst 1 time i uka 
 

Fylkesstyrets merknad: Det vises til forslag til nytt partiprogram der det legges opp til 

daglig fysisk aktivitet i skolen. Den helhetlige tenkningen som 

legges til grunn i programforslaget støttes. 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 

 

Forslag nr.15 

 

Hjemføring – sikring av norsk næring og skipsfart 

Vi må jobbe for gode internasjonale avtaler som sikrer norsk næring og skipsfart.  

 

Fylkesstyrets merknad: Forslaget er ufullstendig og det er usikkerhet om hva som  

    menes 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 

 

Forslag nr.16 

 

Rettssikkerheten til asylbarn må opprettes 

Flyktningsituasjonen i verden er en pågående krise. Norge må føre en politikk på dette 

området som er human og streng og som ivaretar internasjonale avtaler. Barn og unges 

rettsikkerhet og psykososial helse må spesielt ivaretas. Arendal Arbeiderparti forventer at 

menneskerettighetene og barnekommisjonen respekteres og brukes som rettesnor for den 

praksis som utøves av myndighetene. 

Fylkesstyrets merknad: Overskriften endres til: Rettssikkerheten til asylbarn må 

respekteres. Arendal Arbeiderparti endres til Aust-Agder 

Arbeiderparti. Barnekommisjonen endres til 

barnekonvensjonen. For øvrig støttes forslaget. 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget vedtas med de foreslåtte endringer 

 

 

Fra Risør Arbeiderparti: 

Forslag nr.17 

Jernbane 
Sammenkobling av Vestfoldbanen og Sørlandsbanen med stasjon på Brokelandsheia må 
prioriteres i Nasjonal Transportplan (NTP) for perioden 2018-2029. Videre må 
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jernbanestrekninger mellom Larvik og Tønsberg bygges ut med dobbeltspor for å legge til 
rette for utbygging av høyhastighetsbane videre sørover. 

Begrunnelse: 
Sørvestbanen er den nye banen som dannes ved å koble det som i dag er Sørlandsbanen 
og Vestfold-banen sammen. En ny bane mellom Porsgrunn og Brokelandsheia muliggjør 
dette. Regionutvikling er en viktig drivkraft. Koblingen representerer et viktig bindeledd 
mellom regioner, mennesker og muligheter. Banen går gjennom Norges mest folkerike 
region og har en betydelig positiv effekt på samfunnsutvikling og klima. 
 

Fylkesstyrets merknad: Se merknad til forslag nr. 7  

Fylkesstyrets innstilling: Samme som til forslag nr. 7 

 

Forslag nr.18 

Videregående skole 
Risør videregående skole må prioriteres i videre skoleutvikling på Agder. Skolen må ha en 
fullverdig fagtilbud og utvikles som en kjerneressurs for positiv nærings- og 
samfunnsutvikling i Risør. Det må arbeides med linjer som øker elevtallet. 

Begrunnelse 
Risør videregående skole med ca. 300 elever scorer svært høyt på kvalitet målt etter 
skoleprestasjoner, trivsel og andre indikatorer. Det må satses ytterligere på skolen både i 
faglig bredde, markedsføring og bygningsmessig på skolen. 

 

Fylkesstyrets merknad: 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes fylkestingsgruppa 

 
Forslag nr.19 
 

Forslag til endring/ tilføyelse i partiprogrammet 2017- 2021 

Linje 1336 Eldre 

Linje 1339 Eldre som ikke har evne eller mulighet til å delta i den digitale hverdag skal 

kunne være en del av samfunnet på lik linje som alle andre. 

Ny linje 1353 Eldre som ønsker det skal månedlig motta pensjonsslippen på papir. 

Argumentasjon: 

Mange eldre er frustrerte over ikke lenger å ha kontroll på 

pensjonsutbetalingen da de ikke lenger mottar pensjonsslipp i postkassen 

men er henvist til digitale løsninger som de ikke mestrer. 

AP la frem forslag i Stortinget i desember 2016 som har i seg at eldre som 

ønsker det fortsatt må kunne få pensjonsslippen på papir. 

Dette er en stor sak på grunnplanet og mange har forventninger til at AP følger 

opp sitt forslag ved å programfeste dette. 

 
Fylkesstyrets merknad: Støttes 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget vedtas 
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Forslag nr.20 
 

Forslag til endring/ tilføyelse i Partiprogrammet 2017- 2021 

Linje 606 Videreutvikle pensjonssystemet 

Linje 622 Løpende pensjon i folketrygden skal reguleres om lag på linje med 

lønnsveksten. 

Ny linje 625 I tråd med et godt og velorganisert samfunnsliv må pensjonistorganisasjonene 

involveres og ansvarlig gjøres i større grad ved å gjeninnføre reelle 

forhandlinger mellom staten og pensjonistorganisasjonene. 

Argumentasjon: 

Dette er en svært viktig presisering basert på AP`s eget mindretallsforslag til 

behandlingen av Pensjonsmeldingen i Stortinget desember 2016. 

Presiseringen dekker også LO`s utsagn i saken hvor de sier følgende i møte 

med Statsråd Haugli 9. desember 2016: 

«LO støtter på generelt grunnlag Pensjonistforbundets krav om 

forhandlingsrett på regulering av løpende pensjoner og at trygdeoppgjøret 

legges frem som egen sak for Stortinget. For LO er det viktig at det utarbeides 

tiltak som supplerer det rådende reguleringsregimet, og som sikrer 

pensjonistene mot klar svekkelse av reallønnsutviklingen.» 

Fylkesstyrets merknad: Støttes 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget vedtas 

 

 

Fra AUF i Aust-Agder: 

Forslag nr. 21 

Yrkesfag 

I dag er det mange som velger yrkesfag etter ungdomsskolen fordi de er skolelei, og håper 

på mindre skolearbeid. De fleste får ikke informasjon nok om at det ikke er tilfelle at det er 

«slack» å gå på yrkesfag. Derfor er det mange som dropper ut, fordi det blir for tungt. Mange 

får dessuten ikke lærlingplass etter de to årene med teori, og velger derfor et år bed påbygg. 

Her er det enda flere som faller ut, siden året er så tungt.  

I tillegg har forskere funnet ut at mange søker seg inn på helselinjer, iden tro om at lærerne 

er mer omsorgsfulle på disse linjene, og derfor skal slippe «billigere unna».  

Det som er dumt med at så mange faller ut fra skolen, er at de begynner på NAV, og blir en 

stor utgift for samfunnet. Dette er mennesker som kunne vært fullt arbeidsføre, men som ikke 

har fagbrev, eller studiekompetanse. Og da er det ikke lett å komme inn på arbeidsmarkedet.  

Det er et problem at rådgiverne på ungdomskolene gir alt for lite informasjon om 

arbeidsmengden på yrkesfag. I tillegg er det mange rådgivere som ikke har tilstrekkelig 

informasjon å tilby elever når de skal søke seg videre på videregående.  

Derfor mener AUF i Aust-Agder: 
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 At rådgivere på ungdomskoler må bli mer informert om den faktiske situasjonen på 

vgs.  

 Ha en tettere oppfølging på yrkesfagelever som vil ha lærlingplass dersom de ikke får 

dette etter de 2 årene på vgs.  

Fylkesstyrets merknad: Forslag 21,25,26,27,42 bør sees i sammenheng og det 

anbefales å lage en egen uttalelse om skole utfra disse. 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Forslag nr. 22 

 

Nei til konsekvensutredning neste stortingsperiode 

Områdene utenfor Lofoten, Vesterålen og Senja utgjør en helt spesiell del av Norges kyst og 
natur. Her ligger noen av verdens største gyteområder for både torsk og hyse, i tillegg til at 
det er noen av Norges mest salgbare turistområder. En åpning av Nordland VI, Nordland VII 
og Troms II vil kunne true ressursene og mulighetene som eksisterer for dette området. 
Per i dag har vi ikke kunnskapen vi trenger for å kunne lete og bore etter olje i sårbare 
områder som akkurat disse. Tvert imot har vi mange titalls rapporter som dokumenterer at 
det å sette i gang en omfattende konsekvensutredning med alle undersøkelsene som det 
medfører har en høy grad av usikkerhet knyttet til seg. Den risikoen mener Arbeiderpartiet 
det er riktig å utsette i tid av hensyn til kommende generasjoner, og alle som lever ved og 
jobber langs disse områdene. Vi ønsker ikke å risikere hele verdens matfat og den rike 
naturen som finnes på havbunnen utenfor Nordland. Derfor bør vi vente til vi har teknologi 
som helt sikkert ikke gjør skade på våre felles ressurser. 
Arbeiderpartiet ser det som sin plikt å ta ansvar for at alle inngrep i naturen gjennomføres på 
en slik måte at det ikke er tvil om at mennesker, dyr og natur vil bli skjermet fra negative 
konsekvenser. 
 
AUF i Aust-Agder vil: 

 Avvente den oppdaterte kunnskapen som vil framkomme i forbindelse med at den 
helhetlige forvaltningsplanen for Lofoten og Barentshavet revideres i 2019/2020. En 
eventuell konsekvensutredning i Nordland VI, VII og Troms II vil ikke bli satt i gang i 
stortingsperioden 2017-2021. 

Fylkesstyrets merknad: Fylkesstyret mener at Aust-Agder Arbeiderparti bør støtte 

kompromissforslaget fra programkomiteen og fremmer følgende 

uttalelse som alternativ til forslaget fra AUF: 

Fylkesstyrets innstilling: 

Uttalelse om havområdene utenfor Lofoten, Vesterålen og Senja 

Norge ligger fremst i verden i utvikling av havbasert olje- og gassaktivitet. 
Petroleumsnæringen er et av grunnlagene for utvikling i relaterte næringer som verftsindustri 
og skipsfart. Den er også viktig for næringsvirksomhet med stort potensial slik som havbruk 
og havbasert fornybar energi. Derfor er olje- og gassvirksomhet en avgjørende del av 
Arbeiderpartiets strategi for å gjøre Norge verdensledende på næringsutvikling knyttet til 
havet.  

Arbeiderpartiet vil legge til rette for fortsatt aktivitet og verdiskaping fra 
petroleumsvirksomheten. Næringen sysselsetter 250.000 ansatte, og bidrar med enorme 
verdier til fellesskapet. En aktiv næringspolitikk vil sikre oljenæringen forutsigbare 
rammebetingelser som gjør det mulig å opprettholde kompetanse og gjøre langsiktige 
investeringer.  
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Havområdene utenfor Lofoten, Vesterålen og Senja har de senere årene fått stor 
oppmerksomhet. Områdene er svært viktige for fiskerinæringen, samtidig som det antas å 
finnes store forekomster av olje og gass. Området har også store naturverdier, og reiselivet 
knyttet til Lofoten er i sterk vekst. Områdene er viktige for mange. 
 
All menneskelig virksomhet medfører risiko. Det gjelder også petroleumsvirksomheten, som 
både har potensiale for konflikt med andre næringer, og som ved eventuelle utslipp kan 
medføre betydelige skader på natur og miljø. Til tross for at det er samlet inn store mengder 
data og generert mye ny kunnskap de senere årene, er det fortsatt stor usikkerhet og 
uenighet om hva som er riktig i forhold til disse områdene. 

I erkjennelsen av dette har programforslaget en klok og samlende tilnærming. 
Arbeiderpartiets linje i petroleumspolitikken har alltid vært en skrittvis og forsiktig tilnærming 
til nye områder, samt at næringen skal bidra til regionale og lokale ringvirkninger. 
Interessemotsetningene knyttet til områdene utenfor Lofoten, Vesterålen og Senja tilsier at 
denne tilnærmingen forsterkes her. 

En konsekvensutredning av Nordland 6 vil klargjøre om og eventuelt hvordan det kan drives 
petroleumsvirksomhet i hele eller deler av området. Områdene Nordland 7 og Troms 2 skiller 
seg fra Nordland 6 på flere måter. Det vil derfor være klokt å avvente revidering av den 
helhetlige forvaltningsplanen for områdene, før man eventuelt setter i gang med 
konsekvensutredning av disse områdene. 

På denne bakgrunnen støtter Aust-Agder Arbeiderparti forslaget til programformuleringer om 
olje og gass, og anbefaler landsmøtedelegasjonen å arbeide for et samlende forlik i 
landsmøtet. 

Vedtatt mot en stemme avgitt for AUFs forslag. 

 

Forslag nr. 23 

 

Forbud mot sjødeponi 

Sjødeponi kan potensielt utrydde arter, og forurense viktige fiskeriområder. Norge er eneste 

land i verden som fortsatt dumper gruveavfall på grunnere dyp enn 1000 meter. De aller 

fleste land har innført regelverk som forbyr dette. 

Fjordene er rike og hjem for mange rødlistede arter. De norske fjordene er særegne for 
Norge, og tilsvarende finnes få andre steder i verden. Det betyr at Norge har et ekstra ansvar 
for å ta vare på denne naturtypen og artsmangfoldet som lever der. 
 
En fremtidsrettet gruveindustri er en industri uten avfall, og benytter seg av alt som hentes ut 
av fjellet. Dette mener Arbeiderpartiet skal være et viktig prinsipp i norsk mineralforvaltning, 
og derfor går arbeiderpartiet inn for et forbud mot sjødeponi i Førdefjorden. 
 
AUF i Aust-Agder vil: 

 Forby sjødeponi 

Fylkesstyrets merknad: Fylkesstyret viser til forslag til nytt partiprogram der det står at 
det skal stilles krav om at ulike alternativer for deponiløsning 
konsekvensutredes, slik at alle relevante faglige vurderinger 
legges frem før beslutning tas. Dette støttes. 

 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 
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Forslag nr. 24 

 

Arbeidsavklaringspenger (AAP) 

Arbeiderpartiet ønsker en reform av ordningen med arbeidsavklaringspenger (AAP). Den 

maksimale stønadsperioden i AAP må settes til 2 år slik at NAV forpliktes til raskere 

avklaring. Midler som frigjøres overføres til NAV ung, som får ansvaret for å følge opp alle 

brukere under 30 år, uavhengig av ytelse. Det må videre settes et lavere tak på antall AAP-

mottakere hver NAV-ansatt kan håndtere.   

Aktivitet er viktig for å styrke koblingen mellom AAP og arbeidslivet. NAV må derfor sikres 

ressurser til å gjennomføre tettere oppfølging av aktivitetsplanen til hver enkelt AAP-bruker. 

Aktivitetsplanen må knyttes mer til brukerens arbeidsevne, og slås derfor sammen med 

arbeidsevnevurderingen (AEV) til ett dokument.  

Legeerklæringene knyttet til arbeidsevnevurderingen gir i for liten grad svar på det NAV lurer 

på. Legeerklæringen må i større grad være legens vurdering av brukerens helse og 

arbeidsevne, og i mindre grad en gjengivelse av brukerens egenvurderinger. Samarbeidet og 

koordineringen mellom fastlegene og NAV må derfor styrkes. AAP-mottakere med et 

sykdomsbilde innen psykiske lidelser må ha rett og plikt til å motta behandling. 

AUF i Aust-Agder vil: 

 Den maksimale stønadsperioden settes til to år, og midler som frigjøres som følge av 

dette overføres til NAV ung 

 Det sørges for tettere oppfølging ved å sette et lavere tak for maksimalt antall AAP-

brukere hver enkelt NAV-ansatt kan håndtere 

 AAP-mottakere med psykiske lidelser skal ha rett og plikt til å motta behandling 

 Alle brukere under 30 år, uavhengig av ytelse eller arbeidsevne, faller inn under NAV 

ung når det innføres 

 Arbeidsevnevurderingen (AEV) og aktivitetsplanen slås sammen til et dokument 

 Det sikres bedre samarbeid og koordinering mellom fastlegene og NAV slik at 

legeerklæringen svarer mer til NAVs behov i arbeidsevnevurderingen 

Fylkesstyrets merknad: Intensjonene anses ivaretatt gjennom forslag til nytt 

partiprogram. Formuleringene der støttes. 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 

Forslag nr. 25 

 

Den offentlige fellesskolen 

Høyre og FrP regjeringa har gjennomført endringer i privatskoleloven som har medført at 

man ikke lengre må ha et religiøst eller annet pedagogisk alternativ enn den offentlige skolen 

for å starte opp privatskoler. Dette utfordrer den norske fellesskolen og kan på sikt være med 

på å undergrave den. Opprettelse av kommersielle privatskoler truer fellesskolen fordi 

ressurser fra skolesektoren flyttes fra den offentlige drevne skolene til de private. Flere 

privatskoler i Norge har vist seg å bryte loven ved å ta ut utbytte. Dette gjør de ved å finne 

måter å omgå regelverket på. Man har også sett eksempler på privatskoler som slår seg selv 

konkurs og legger ned, som resultat må det offentlige overta skoledriften. Dette er ikke med 

på å sikre en forutsigbar skolehverdag for våre elever. AUF er opptatt av at alle elever, 

uansett hvor de bor i landet skal ha en god skolegang. Ved at det offentlige driver 

utdanningstilbudet sikrer man en rettferdig ressursfordeling i hele landet, også der det ikke 

lønner seg å drive skole for kommersielle skoleselskaper. En bred og mangfoldig fellesskole 
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har alltid vært et viktig prosjekt for AUF. Dette må skje i offentlig regi og avhenger av at vi 

strammer inn dagens regelverk for privatskoler. 

AUF i Aust-Agder vil: 

 At konsesjoner til privat skoledrift skal være tidsbegrenser, med krav om ny 

søknadsprosess og mulighet til demokratisk innvirkning. 

 Styrke utdanningsdirektoratet og tilsynet med eksisterende privatskoler innen norsk 

utdanning 

 Gi strengere bøter til de som tar ut utbytte 

 At kommuner og fylkeskommuner skal ha vetorett mot etablering av skoler som ikke 

er offentlige 

 Endre privatskoleloven slik at kun skoler med et klart pedagogisk alternativ til den 

offentlig skolen gis statsstøtte. 

Fylkesstyrets merknad: Se merknad til forslag 21 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Forslag nr. 26 

 

Kvalitet i fellesskolen 

Behovet for kompetanse i fremtidens arbeidsliv vil i mye større grad være preget av 

anvendelse av kunnskap. En kritisk gjennomgang av kompetansemålene og læreplanene er 

helt avgjørende for lærerens undervisning og elevens læring. AUF mener det er nødvendig 

at læreplanene gjennomgås, revideres og tilpasses for fremtiden. Det er nødvendig at antall 

kompetansemål i læreplanen reduseres kraftig, i tråd med Ludvigsen utvalget. 

Kompetansemålene må i større grad enn i dag gjenspeile de overordnede målene for 

opplæring i skolen. Frafallet i den videregående skolen er en trussel mot behovet for 

kompetanse som vi vil få i framtida. For å forhindre at elever faller fra er det viktig med tidlig 

innsats. Man trenger at læreren kan se og følge opp hver enkelt elev – dette bør gjøres 

gjennom en nasjonal lærernorm. Man må øke antall pedagoger i den norske skolen og ha en 

helsesøster til stede på skolen hver eneste dag som elever kan snakke med når problemet 

oppstår, ikke kun den dagen man har råd til å ha en helsesøster tilstede på skolen. 

 
AUF i Aust-Agder vil: 

 Innføre nasjonal lærernorm 
 Øke antall pedagoger i den norske skolen 
 Innføre en nasjonal bemanningsnorm i skolehelsetjenesten etter Helsedirektoratets 

anbefalinger 
 Kraftig redusere antall fagspesifikke kompetansemål i skolen 
 Videreutvikle og styrke mulighetene for forsering i alle basisfag gjennom grunnskolen 

og videregående.  
 

Fylkesstyrets merknad: Se merknad til forslag 21 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 
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Forslag nr. 27 

 

Framtidas IKT-løft i den norske skolen 

Den teknologiske utviklingen har gått så raskt at mange norske kommuner og 

fylkeskommuner ikke har klart å holde skolene så oppdatert på teknologisk utstyr som de 

burde være i 2016. For å sikre at den norske skolen innhenter det teknologiske etterslepet og 

er tilstrekkelig forberedt for den videre teknologiske utviklingen som kommer, mener AUF 

man må ha en helhetlig gjennomgang og oppgradering av den teknologiske infrastrukturen i 

norsk skole. Undervisningen må i lang større grad tilpasses det 21. Århundre med bruk av 

digitale læremidler i alle fag. For å få til et løft i den teknologiske infrastrukturen i skolen er 

man avhengig av at kommuner og fylkeskommuner får midler som gjør det mulig å 

gjennomføre. Omfattende forskning peker på viktigheten av at skolen legger til rette for 

utvikling og kreativitet samt vilje og evne til å utforske og skape. AUF mener derfor at IKT og 

koding må bli en del av lærerutdanningen og læreplanen. 

 
AUF i Aust-Agder vil: 

 Ha en helhetlig gjennomgang og oppgradering av den teknologiske infrastrukturen i 
hele grunnskolen og videregående utdanning 

 At det ved denne oppgraderingen følger med økonomiske midler som gjøre 
kommunene og fylkeskommunene i stand til å ruste opp den teknologiske 
infrastrukturen. 

 Innen 2020 skal det være 1:1 elev-digitalt hjelpemiddel i hele det norske 
utdanningsløpet 

 Bruke internett i eksamenssituasjoner der det er formålstjenlig 
 Ha koding inn i læreplanen og IKT som en grunnleggende kompetanse på lik linje 

med basisfagene 
 

Fylkesstyrets merknad: Se merknad til forslag 21 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Forslag nr. 28 

 

En god integrering må starte i mottak 

For AUF er det er et mål at ventetiden i mottak skal være kortest mulig. I dag tilbringer 

mange altfor lang tid i mottak, med minimalt av innhold og aktivitet. Vi mener det er 

nødvendig med en omlegging av mottakssystemet og UDIs innholdskrav i mottakene. Det 

bør være et uttalt mål at beboere aktiviseres og blir inkludert i sine lokalsamfunn. Alle gode 

krefter bør involveres i dette arbeidet, som for eksempel interesseorganisasjoner, frivillige og 

næringsliv. Mottakene og kommunene må strekke seg langt for å tilby gratis fritidstilbud til 

alle barn i mottak.  

Barn i mottak er særlig sårbare, og fortjener å ha like muligheter som barn som er bosatt i 
Norge. Alle barn bør få rett til barnehageplass ihht barnehageloven § 12 a. 
Barnehageplassene bør være gratis, og lovfestet uavhengig av foreldres status i 
søknadsprosessen. 
 
AUF mener saksbehandlingen for enslige mindreårige asylsøkere må prioriteres, slik at minst 
mulig av barndommen tilbringes på mottak. God barnefaglig oppfølging er viktig på 
mottakene. 
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Hver uke forsvinner det i gjennomsnitt ett barn fra norske asylmottak som ikke kommer til 
rette igjen. Dette er en uholdbar situasjon. Å gi barnevernet ansvar for alle enslige 
mindreårige asylsøkere er et tiltak mot forsvinninger. I tillegg må arbeidet for de barna som 
er forsvunnet intensiveres og forbedres. 
 
Mennesker på flukt er en stor ressurs hvis vi klarer å legge til rette for at den enkelt, 
nærmiljøet og samfunnet kan nyte godt av disse. Mennesker kommer til Norge med 
forskjellige utgangspunkt og behov, derfor kan vi ta i bruk ulike virkemidler for å gjøre 
menneskene i stand til å bli mer selvstendige og bidra til fellesskapet.  
 
Hver enkelt flyktning er forskjellig, med ulike individuelle ferdigheter, kunnskap og evne til å 
tilegne seg språkkompetanse. For å legge til rette for en raskest og best mulig integrering er 
det behov for å differensiere dagens introduksjonsprogram til å nettopp finne og løfte de ulike 
ferdighetene og kompetansen hver enkelt flyktning bærer på. 
 
Driften av asylmottak er for mange av de aller svakeste flyktningene en sentral del av 
hverdagen og tilværelsen i påvente av svar om asylstatus og bostedskommune. Mange av 
de private norske mottakene driftes på et minimumsnivå som en bevisst strategi for at private 
eiere skal kunne gå med overskudd og ta utbytte i millionklassen. Det er klart at Norge 
trenger en «buffer» med mottaksplasser når behovet viser seg, i forlengelse av det 
kommuner og underliggende statlige direktorat har til disposisjon. Likevel er det av betydning 
å fremheve at en avvikling av mulighet for utbytte vil kunne dekkes av frivillige organisasjoner 
som gjennomfører asyldriften på en mer fordelaktig måte, enn slik vi har sett få asylbaroner 
berike seg de siste årene, med skattebetalernes midler. 
 
AUF i Aust-Agder vil: 

 Endre kravene for tilbudet i mottak til å inneholde norskopplæring, idrett, kultur og 
annen frivillighet, samt legge til rette for kostnadsfrie fritidsaktiviteter for alle barn i 
mottak.  

 Styrke rammevilkårene for frivillige organisasjoner som driver aktiviteter i mottak.  
 Utvikle en felles kvalitetsstandard for mottak som inneholder krav til utforming og 

tjenester samt bemanningsnorm.   
 At barnevernet, gjennom barnevernlovens kapittel 5A, skal få direkte omsorgsansvar 

for alle enslige asylsøkende barn som kommer til Norge, også de mellom 15 og 18 år 
 At alle barn i mottak skal ha rett på gratis barnehageplass 
 At introduksjonsprogrammet skal tilpasses den enkelte og differensieres slik at de 

individuelle mulighetene, ferdighetene og eventuelle utfordringer best mulig 
kartlegges. Målet er at de skal lære seg norsk og komme seg ut i arbeid raskest 
mulig. 

 At muligheten for å ta ut utbytte fra driften av asylmottak avvikles på lik linje som ved 
utbytte ved privatskoler 

 

Fylkesstyrets merknad: Det vises til vedtak fra sist årsmøte og forslag til nytt 

partiprogram.    

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Forslag nr. 29 

 

Fredsnasjonen som tjener på krig 

Norge er en stor eksportør av våpen og annet militært utstyr, blant annet til flere aktører som 

deltar i krigen i Jemen. Dette har en negativ innvirkning på norske utenrikspolitiske tiltak for å 

bidra til fred. AUF mener at lovverket må styrke Stortingets evne til å føre kontroll over 
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eksportpraksisen, og vil derfor stramme inn regelverket for eksport av strategiske varer. AUF 

vil også kreve sluttbrukererklæring ved all eksport, også til NATO-land og nære allierte. AUF 

krever også større åpenhet rundt begrunnelser for avslag og tildeling av lisenser. 

Utenriksdepartementet har ansvaret for å kontrollere denne eksporten, og har et regelverk å 

følge når norske bedrifter søker om eksportlisens. Et av hensynene som skal vektlegges i 

tildelingen av eksportlisens er demokrati- og menneskerettighetssituasjonen i 

mottakerlandet. Likevel har Norge i en årrekke eksportert militærutstyr til autoritære regimer 

som undertrykker egen befolkning, og i 2015 gikk 4,6 % av eksporten til land karakterisert av 

Freedom House som “not free”. Derfor må tolkningen av regelverket skjerpes slik at 

menneskerettighetssituasjonen i et land gir grunnlag for avslag på lisenssøknader. 

Videre vil AUF at A- og B-materiell sidestilles og stanse all eksport av strategiske varer til 

autoritære regimer, land hvor grunnleggende menneskerettigheter utfordres og land som har 

stor sannsynlighet for å havne i væpnet konflikt. Stortinget skal løpende orienteres om 

resultatet av lisensvurderinger. 

AUF i Aust-Agder vil: 

 Stramme inn regelverket for eksport av strategiske varer 

 Sidestille A- og B-materiell i eksportreglementet 

 At norsk næringsliv skal handle under et regelverk som samsvarer med Norges 

ambisjon om å være en fredsnasjon 

 At Norge ikke skal selge til autoritære regimer, land hvor grunnleggende 

menneskerettigheter utfordres og land som har stor sannsynlighet for å havne i 

væpnet konflikt 

 

Fylkesstyrets merknad: Hovedintensjonen er i samsvar med gjeldende norsk politikk 

Fylkesstyrets innstilling: Avvises 

 

Forslag nr. 30 

 

Verden er urettferdig 

Verden er ikke fattig, den er urettferdig. Fattigdom kommer av og opprettholdes av strukturer 

som skaper ulikhet.  

Vi vet at de fattige ikke er fattige som følge av for lite penger i verden, men av skjev 
fordeling. Hungersnød og sult er ikke resultat av matmangel, men av retten til tilgang av mat. 
Eller vi ser at klimaendringene rammer de som har minst mulighet til å gjøre noe med dem 
eller tilpasse seg, hardest. Alt dette er resultat av skjev fordeling, og strukturell urettferdighet. 
Ulikhet, dårlige arbeidsforhold, likestillingsutfordringer, miljøforurensning og ulikhet sett i lys 
av internasjonale strukturer som gjør at noen grupper kan bli rike på bekostning av andre 
grupper. 
 
Å bygge en stabil stat på et råttent statsapparat med lite tillit er ingen lett oppgave. Derfor er 
noe av den beste bistanden Norge kan gi er til oppbygging av gode, solide og rettferdige 
institusjoner i andre land. Trygge institusjoner vil også bidra til flere investeringer og bedre 
handelsvilkår for utviklingsland, og er helt essensielle for økonomisk utvikling. Bistand skal 
ikke være veldedighet, men hjelp til selvhjelp, og den beste måten å gjøre det på er gjennom 
gode systemer, og juridiske rammeverk som ivaretar individets og fellesskapets interesser. 
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Norsk utviklingspolitikk skal være tuftet på solidaritet, ikke veldedighet. En slik vridning vil 
bidra til en mer helhetlig utviklingspolitikk som bygger på en erkjennelse av at det ikke bare 
er et spørsmål om bistand, men også om hvilken rolle Norge spiller i verden, eksempelvis 
gjennom investeringer.  
AUF vil 

 Utvikling skal handle om å utjevne forskjeller, og dermed bekjempe fattigdom. 

 At norsk bistand skal være en feministisk bistand 

 Norske bistandsprosjekter skal være fundert på solidaritet - ikke veldedighet 

 Vi er kritiske til bistand som kun baserer seg på tjenesteyting og som ikke driver 
endringsarbeid 

 At norsk bistand skal bidra til systematisk utvikling og oppbygging av sivilt samfunn 

 At bistandsprosjekter skal bevilges penger i lange perspektiver og ha stabile rammer 

 At Norge skal bidra med nødhjelp når verden rammes av kriser. 

 Ha regelmessig dokumentasjon av oppnådde resultater for å sikre kunnskapsbasert 
bistand 

 Bistandsnivået skal utgjøre 3 % av BNI innen 2029 
 

Fylkesstyrets merknad: Forslaget er i hovedsak i tråd med gjeldende norsk 

utviklingspolitikk, unntatt siste strekpunkt som innebærer en 

tredobling av dagens nivå. Dette støttes ikke.  

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Forslag nr. 31 

 

Fraværsgrensa 

Fra og med skoleåret 2016/2017 har regjeringen innført en nasjonal fraværsgrense. Dette er 

en svært rigid ordning som ikke ivaretar de svakeste elevene.  AUF frykter disse elevene vil 

rammes hardest og presses ut av skolen med dagens ordning. Elever som gjør så godt de 

kan men ofte er syke uten at det er en kronisk sykdom må betale legekonsultasjon hver gang 

de er syke. Dette mener vi øker sjansen for ‘drop-out’. Videre er ungdomstiden en vanskelig 

tid i livet og mange sliter med psykiske problemer som ikke kan sees på utsiden. Dessuten 

rammer denne fraværsgrensen særlig yrkesfagelever, ettersom de har få timer med fellesfag 

i uka.  

Fastleger har opplevd et rush av elever, som risikerer å stryke i et fag om de ikke får en 
legeattest. Dette virker mot sin hensikt, og eleven risikerer i tillegg ytterligere fravær fra 
undervisning hvis han/hun drar til lege. I tillegg er det slik at foreldre har mistet sin myndighet 
da de ikke lenger kan bekrefte gyldig fravær til skolen hvis barnet er sykt. Arbeiderpartiet 
mener vi må ha tillit til at lærerne og den enkelte skole kan finne hensiktsmessige løsninger 
selv. Vi mener fraværsgrensa til Høyre og FrP regjeringen starter i feil ende, og vi vil heller 
sette i gang tidlige tiltak som forhindrer fravær. AUF mener at det eksisterende lovverket for 
fravær må revideres og klargjøres, for eksempel ved at 10% regelen differensieres i forhold 
til størrelsen på de enkelte fag. Det vil si at antall timer man har faget skal gjenspeile hvor 
mange prosent fravær man kan ha. 
 
AUF i Aust-Agder vil: 

 10% regelen må differensieres i forhold til størrelsen på de enkelte fag. 
 Ha en helhetlig gjennomgang av lovverket knyttet til deltakelse og fravær i norsk 

skole 
 Gjennomføre forskningsprosjekter om fravær i skolen for å innhente mer kunnskap 

om hva som faktisk fungerer mot fravær 
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 At elever skal kunne stryke timesfravær og ikke bare dager 
 Innføre politisk fravær i ungdomsskolen 

 

Fylkesstyrets merknad: Støtter intensjonene, men uttalelsen bør spisses 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Forslag nr. 32 

Forebygge rasisme og fremmedfrykt blant unge 

I Norge er et flerkulturelt samfunn fremtiden. Dessverre er det slik i mange kommuner er det 

holdninger som ikke samsvarer med denne utviklingen. Det er fordommer mot ulike grupper 

vi har i samfunnet. I tillegg blir det hengt opp plakater og tagget ulike tegn på offentlige 

plasser. Som oftest er slike holdninger basert mangel på kunnskap, og frykt. Vi i AUF mener 

at dette er et problem som må tas tak i. 

AUF i Aust-Agder vil: 

 At kommuner skal øremerke midler til barne- og ungdomsskoler for å drive 
forebyggende arbeid mot rasisme og fremmedfrykt 

 At fylkeskommunen iverksetter lignende tiltak på VGS 

 

Fylkesstyrets merknad: Støtter intensjonen, men teksten bør skrives om. 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Forslag nr. 33 

Hvalfangst 

Norge er et av kun tre land som fremdeles driver med kommersiell hvalfangst, og vi fanger 

nå flest hvaler i verden. Norges tradisjon som hvalfangstnasjon er medansvarlig for å presse 

flere arter mot utryddelse. Dette gjøres for kommersielle formål, og uten tanke for de 

økologiske følgene.  

Den norske regjering skaper et inntrykk av at hvalen kun er mat og at fangsten av disse er 
”positivt for miljøet”, og fornekter at hvalfangst er dyreplageri og bidrar til utrydding av viktig 
biologisk mangfold. 

AUF i Aust-Agder vil: 

 Øke oppmerksomheten rundt Norges ulovlige hvalfangst 

 Avvikle og ulovliggjøre hvalfangst 

Fylkesstyrets merknad: Støttes ikke 

Fylkesstyrets innstilling: Avvises 

 

Forslag nr. 34 

Grønn yrkestransport 

I dag er det et stort problem med CO2 og NoX utslipp, også fra Norge. En del av ansvaret 
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ligger hos kollektiv transport og yrkestransport som eies av ulike kommersielle bedrifter. Det 

er slik at de er store på fronten med utslipp, selv med de nye Euro 6 Diesel-motorene. Siden 

disse kjøretøyene er i større etterspørsel og behovet for i dag øker og vil i den tiden 

fremover. 

AUF i Aust-Agder vil: 

 Øke støtten til overgangen hos buss og lastebiler fra fossilt drivstoff til el-kjøretøy 

eller overgangen til andre lavutslipps-kjøretøy. 

Fylkesstyrets merknad: Støtter intensjonene, men teksten må skrives om 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Forslag nr. 35 

Sprøyterom i Agder 

Slik bildet er i dag blir alvorlig rusavhengige i Norge sett på som kriminelle og faller ut av 

samfunnet. AUF er for avkriminalisering av rusavhengighet. Et sprøyterom og røykerom i 

Agder vil hjelpe flere rusavhengige med å få den hjelpen de trenger og fortjener. I dette 

sprøyterommet vil det alltid være personell som er til hjelp med både fysisk og psykisk helse. 

Pasientene som besøker sprøyterommet får utdelt rene sprøyter og nødvendig utstyr. Det vil 

også være et hvilerom der pasientene kan slappe av etter injeksjon. AUF mener det er viktig 

å behandle rusmisbrukere nettopp som pasienter, og ikke kriminelle. AUF vil etablere 

mottaks- og oppfølgingssentre (MO) i kommuner med mye rusproblemer, der langsiktig 

oppfølging og koordinering av behandling for den enkelte samles på ett sted. 

AUF i Aust-Agder vil: 

 Utrede behovet for å opprette sprøyterom og røykerom med en samarbeidende 

legevakt i Agder. 

 Etablere mottaks- og oppfølgingssentre (MO) i kommuner med mye rusproblemer. 

Fylkesstyrets merknad: Sprøyterom støttes i prinsippet, men behovet i Agder er neppe 

stort nok. 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 

 

Forslag nr. 36 

NAV for unge 

I dag er det slik at de fleste ungdom som går skole, har undervisning mellom tidsrommet 

08:00-15:00. Dette betyr med åpningstidene (8:15-15:30) på dagens NAV at de færreste får 

ta kontakt med NAV dersom det er noe de trenger hjelp med eller noe de lurer på. Dette er 

veldig uheldig for ungdom med behov for NAV. 

Derfor ønsker vi i AUF i Aust-Agder at det skal opprettes en egen telefonlinje på NAV for 

unge som er åpen i et tidsrom de fleste kan nå dem på for eksempel mellom 15:00-17:00. I 

tillegg ønsker vi i AUF at det skal opprettes et NAV kontor på de videregående skolene i 

Aust-Agder fylke som vil sørge for at ungdom har mulighet til å ha en samtale med NAV, 

innenfor deres åpningstider. Dette ser vi på som nødvendig fordi de lokale kontorene stenger 

tidligere enn telefonlinjene, og ungdom ikke rekker innom.  

Vi i AUF ønsker:  
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 En opprettelse av NAV-kontor på de videregående skolene i Aust-Agder  

 En telefonlinje for unge NAV-brukere som er åpent i et lengre tidsrom. 

Fylkesstyrets merknad: «Nye NAV» blir nå etter hvert rullet ut i hele landet. Dette 

innebærer bl.a. at NAV-ansatte i større grad skal kunne møte 

brukerne utenfor kontorene, bl.a. på skoler, arbeidsplasser osv. 

Intensjonene i dette forslaget synes dermed ivaretatt, og vi bør 

avvente å se resultatene av dette tiltaket før vi eventuelt går inn 

for å utvide ordningen med egne NAV-kontorer på de 

videregående skolene. 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 

 

Forslag nr. 37 

Legaliser aktiv dødshjelp 

Det eksisterer et reelt behov for legalisering av aktiv dødshjelp i Norge i dag. Nordmenn som 

ligger for døden lider uten mulighet til å velge en verdig og human bortgang. AUF i Aust-

Agder mener det er viktig å etterfølge pasienters ønsker om å velge vekk livets siste lidelser, 

og at dette må kunne gjøres på en verdig og ordnet måte. AUF i Aust-Agder mener aktiv 

dødshjelp må være et verdig alternativ til en sakte og lidelsesfylt bortgang.  

Det er essensielt at pasientens eget initiativ legges til grunn. Derfor mener AUF i Aust-Agder 

at det gjennom hele prosessen må være pasienten selv som oppfordrer til videreføring av 

prosessen, samt at pasientens ønske må være både tydelig og stabilt. Det blir viktig å ta med 

seg erfaringer fra andre land som har lovliggjort en form for aktiv dødshjelp. Slike erfaringer 

er viktige, fordi de gir en pekepinn på hvordan en slik ordning vil bli i Norge. AUF i Aust-

Agder har tillit til at fagmiljøet selv best kan utrede hvordan en ordning med aktiv dødshjelp 

burde se ut i Norge. Samtidig mener vi at visse etiske retningslinjer burde ligge til grunn for å 

kunne sikre pasienten en trygg og verdig bortgang. 

AUF i Aust-Agder vil:  

 At Arbeiderpartiet skal være prinsipielt for aktiv dødshjelp 

 Innføre aktiv dødshjelp med streng regulering. 

 At initiativet til å starte og fortsette prosessen alltid må komme fra pasienten, og 

ønsket om aktiv dødshjelp må være tydelig og stabilt.  

 At det skal være en utredning i samarbeid med fagmiljøet som tar for seg hvordan 

aktiv dødshjelp bør innføres i Norge. 

Fylkesstyrets merknad: Forslaget om aktiv dødshjelp bør utredes før det konkluderes. 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 

 

Forslag nr. 38 

En sosialdemokratisk beskatning av klimagasser 

Klimautfordringen er vår tids største og viktigste utfordring. For å nå våre klimamål i henhold 

til Prisavtalen trengs det store reduksjoner av drivhusgasser. Riktig fastsatte avgifter er 

avgjørende for å få til disse målene. 
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I dag er klimaavgifter i ikke kvotepliktigsektor knyttet til enkelte sektorer og gjenstander som 

fører til utslipp, som avgift på bil og oljefyr.  Dette gjør at man kan ta flere hensyn in under 

samme avgift, men gjør det også vanskeligere å differensiere ulike klima og miljøfiendtlige 

utslipp slik at man kan styre forbruk og produksjon mot en mer klimavennlig retning. 

Problemet er også at ikke alle klimagassutslipp i Ikke kvotepliktig sektor har slike avgifter og 

at avgiftene på klimagasser er priset svært ulikt etter hvor de stammer fra. 

Vi ser det derfor som nødvending og innføre ny generell avgift på utslipp av CO2 og andre 

drivhusgasser, som er sektor og teknologinøytral. En slik avgift vil gjøre det lettere å øke 

prisen på utslipp av klimagasser som vil være avgjørende for å få til det grønne skifte. Dette 

ble også foreslått av NOU 2015:15 (Grønn skattekommisjon) 

En konsekvens ved økt beskatning på klimafiendtlige utslipp er at den rammer veldig mange 

likt uavhengig av inntekt og formue. For en med høy inntekt er det for eksempel lettere å 

bytte bil eller betale mer i bomringen enn en med lav inntekt uavhengig av om begge har lik 

nytte av å bruke bil. Det er en del av den sosialdemokratiske tankegang at alle skal bidra 

etter evne og derfor er det avgjørende at inntektene fra avgiften også går til å lette byrdene 

for lavinntektsborgere og familier. Det er galt hvis overgangen til et mer klimavennlig 

samfunn skal ha for store konsekvenser for lavinntektshusholdninger og det er viktig at man 

derfor bruker sosialdemokratisk fordelingspolitikk for å demme opp disse konsekvensene. I 

tillegg skal ikke overgangen til et klimavennlig samfunn ramme de som bor i distriktene, da 

det er viktig at denne ordningen skal være rettferdig for hele Norge. 

Inntektene fra avgiftene burde derfor fortsatt brukes til å subsidiere miljøvennlig alternativer 

slik at de blir tilgjengelige for folk flest, men også til å styrke velferdstilbudet generelt og 

redusere det samlede skattetrykket for disse gruppene. Dette vil også kunne gjøre det lettere 

for befolkningen å gå med på økte klima og miljøavgifter. 

AUF i Aust-Agder vil at: 

 Det innføres en ny generell avgift på utslipp av alle klimagasser i ikke kvotepliktig 

sektor i tråd med forslaget fra Grønn skattekommisjon. 

 Inntekten fra den generelle klimagassavgiften brukes til å subsidiere mer 

miljøvennlige alternativer, styrke velferdstjenestene samt å senke det samlede 

skattetrykket for lavinntektshusholdninger 

 overgangen til et klimavennlig samfunn ikke skal ramme de som bor i distriktene. 

 

Fylkesstyrets merknad: Aust-Agder Arbeiderparti støtter intensjonene om store kutt i 

klimagassutslipp og mener det ivaretas gjennom den helhetlige 

klimapolitikken for foreslås i nytt partiprogram, og støtter dette. 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 

 

Forslag nr. 39 

Boligkrisa 

De siste årene har vi sett boligprisene stige svært unormalt i de store byene, spesielt Oslo. 

Det finns også såkalte bolighaier som gjør at det er svært vanskelig for unge mennesker å 

komme inn på boligmarkedet. I tillegg er det i mange store byer, svært få studentboliger, og 

med mer trykk på å leie leilighet ellers, går også leieprisen opp. Det er ikke rettferdig at noen 
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rike mennesker skal få kjøpe mange boliger og leie ut svært dyrt når de i tillegg presser opp 

boligprisene for de som ikke er like rike.  

De aller rikeste i Norge kan i tillegg lagre penger og betale mindre skatt ved å kjøpe bolig i 

dag. Likningsverdien i dag er på ca. 25% av det man kjøper boligen for. Det betyr at du kan 

ha 10 boliger du leier ut til en verdi av 40 mill, men bare skatte av 10 av disse millionene. Når 

du er så rik, bør det ikke være mulig å gjemme bort pengene på en måte du kan tjene enda 

mer penger på ved leieinntekter.  

I dag er det også sånn at ikke alle kommuner har boligskatt. Det gjør at noen kommuner blir 

mer gunstige å flytte til enn andre, og de kommunene som allerede kanskje har en stram 

økonomi, får også mindre tilflytning og blir mindre populære. Det er derfor viktig å innføre en 

nasjonal boligskatt for å likestille kommunene og befolkningen i Norge. 

Det er nødvendig endre skattesystemet og å bygge flere studentboliger i de store byene for å 

gjøre det rettferdig for unge mennesker som studerer og vil inn på boligmarkedet.  

AUF i Aust-Agder vil: 

 Gradvis innføre en nasjonal boligskatt. 
 Øke bunnfradraget på inntektsskatten til 2G, samt redusere satsene for de med de 

laveste inntektene. 
 Fastsette 100% ligningsverdi på sekundærbolig og fjerne rentefradraget for 

sekundærbolig. 
 Bygge flere studentboliger. 

Fylkesstyrets merknad: Vi deler bekymringen for høye boligpriser, men viser til 

programkomiteens forslag til en helhetlig boligpolitikk i forslag til 

nytt partiprogram. Dette støttes.  

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 

 

Forslag nr. 40 

Rettferdig omfordeling gjennom skatt på arv 

I et rettferdig, sosialdemokratisk samfunn skal alle ha like muligheter, uavhengig av hvem 

foreldrene deres er. AUF mener at dagens utvikling med økende økonomiske forskjeller er 

svært negativt, og mener at en ny skatt på arv er den mest treffsikre måten å hindre denne 

urettferdige opphoping av kapital. Det er helt tilfeldig hvilken familie man blir født inn i, men i 

dag er det alt annet enn tilfeldig hvilke muligheter man får om man blir født med eller uten en 

millionarv.  

 
I dag eier de rikeste 10 % av Norges befolkning omkring halvparten av Norges samlede 
formue. Arv er en viktig kilde til ulikhet og forskjeller i Norge. Helt siden etterkrigstiden har 
formuens betydning i samfunnet økt. Den gjennomsnittlige avkastningen på kapitalen har 
også til enhver tid vært større enn den økonomiske veksten, som betyr at inntekten til de 
som eier mest øker mer enn inntekten til den vanlige arbeideren. Slik øker de økonomiske og 
sosiale forskjellene. 77 av landets 100 rikeste har arvet formuen sin og derfor er skatt på arv 
viktig for sosial utjevning og rettferdig fordeling.  
 
AUF mener at den forrige arveavgiften fungerte dårlig, og hadde mange uheldige utfall. AUF 
mener derfor at vi må lage en helt ny skatt på arv. Som en del av en rettferdig, 
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sosialdemokratisk omfordelingspolitikk og en del av et bredt skattegrunnlag er det helt 
naturlig, og veldig viktig, at denne inntekten skattelegges. 
 
AUF i Aust-Agder vil: 

 Innføre en ny og omfordelende skatt på arv. 
 Formue og arv skal skattlegges for å sikre en rettferdig omfordeling. 

 

Fylkesstyrets merknad: Arbeiderpartiet reduserte arveavgiften betydelig da vi satt i 

regjering, for den traff i liten grad de med de største formuene, 

mens den ble opplevd som urimelig av vanlige folk. Den ga 

også begrensede inntekter. I nytt programforslag vil 

Arbeiderpartiet istedenfor skjerpe formuesskatten. I tillegg 

foreslås det en mer omfordelende inntektsskatt, hvor de med de 

høyeste inntektene og største formuene skal betale noe mer, 

mens de med lave og vanlige inntekter skal betale noe mindre 

eller kommer om lag uendret ut. 

 Sees i sammenheng med forslag 4 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises (vedtatt mot en stemme) 

 

Forslag nr. 41 

Skattenivået i Norge 

Arbeiderpartiet ønsker et samfunn med små forskjeller og like muligheter for alle. Å redusere 

forskjellene mellom folk er helt avgjørende for den norske modellen. Gjennom et progressivt 

skattesystem, hvor de med de bredeste skuldrene tar de tyngste løftene, kan vi redusere 

forskjellene og bidra til økonomisk vekst.  

Den norske modellen bygger på tillit, samarbeid og fellesskap. For å sikre fortsatt 
oppslutning om fellesskapsløsninger i møte med økt konkurranse og private aktører er det 
helt avgjørende at det offentlige tjenestetilbudet møter folks behov.  
 
Den økonomiske utviklingen gjør at tiårene som kommer vil gi økt produktivitet og 
verdiskaping, som i neste omgang resulterer i økt kjøpekraft. Perspektivmeldingen fra 2013 
forteller at om ikke nødvendige grep foretas, vil velferdsstaten gå med 600 milliarder i 
underskudd innen 2060. Det generelle skattenivået må derfor ligge på et nivå som sikrer en 
bærekraftig velferdsstat, også for fremtiden. 
 
AUF i Aust-Agder vil: 

 Det generelle skattenivået må ligge på et høyt nivå som sikrer en bærekraftig 

velferdsstat 

 Handlingsregelen og økonomisk ansvarlighet må ligge til grunn for all oljepengebruk. 

Fylkesstyrets merknad: Intensjonene i forslaget støttes, men dette er godt ivaretatt i 

forslag til en helhetlig skattepolitikk i nytt partiprogram. 

Fylkesstyrets innstilling: Forslaget avvises 

 

 

 

https://www.arbeiderpartiet.no/politikken/formuesskatt
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Forslag nr. 42 

Mobbing 

Ungdata-undersøkelsen viser en økning i antall elever som opplever mobbing på skolen. 

Dette viser at vi trenger mer kunnskap om årsakene til mobbing og at det haster å sette inn 

de tiltakene vi vet vil fungere. Mobbing er et komplekst tema som krever et sett av tiltak og 

ansatte med trygghet og kompetanse nok til å gripe inn når mobbing skjer. AUF mener alle 

fylkeskommuner skal ha en kompetanse knyttet til å håndtere mobbing. Djupedal-utvalget 

peker på skoleledelse som et av de viktigste punktene for å skape et godt og trygt 

læringsmiljø for alle. AUF mener fylkeskommunen skal ha mulighet til å sette enkeltskoler 

under administrasjon om man får rapport om dårlig psykisk helse og et høyt nivå av 

mobbing, og ikke viser tilstrekkelig forbedring innen områdene. Administrasjonsperioden skal 

brukes til håndtering av konkrete mobbesaker og kompetanseheving for sittende 

skoleledelse i hvordan håndtere tilfeller av mobbing på sin skole. Vi vil ha en skole mot 

nulltoleranse mot all form for mobbing, da er det viktig at vi setter i gang riktige tiltak så snart 

som mulig.  

AUF i Aust-Agder vil: 

 Innføre tverrfaglig miljøteam på skoler  
 Alle fylkeskommuner skal ha et eget kompetanseteam knyttet til psykisk helse og 

mobbing 
 At alle kommuner skal ha et beredskapsteam mot mobbing 
 At skoler som viser gjentakende svake mobberesultater i elevundersøkelsen skal 

settes under administrasjon 
 At dagens klageinstans flyttes til Barneombudet for grunnskolen og elev- og 

lærlingombudet for VGS 

Fylkesstyrets merknad: Se forslag 21. 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Forslag nr. 43 

Påbud om kommunale ungdomsråd 

I dag har de fleste kommunene i Norge et ungdomsråd eller et ungdommens kommunestyre, 
men ikke alle. Slik burde det ikke være. Et ungdomsråd er en uvurderlig arena for ungdom 
for å utfolde seg. Det gir ungdommen en stemme i saker som angår dem. Et ungdomsråd 
sikrer dermed et bredere demokrati – der et bredere lag av folket deltar i å avgjøre 
kommunens framtid. I dag er alle kommuner pålagt å ha både et eldreråd og et råd for 
funksjonshemmede; nettopp for å sikre et talerør for grupper som ofte ikke velges inn i 
kommunestyrene – og det finnes ingen grunn til at dette ikke også burde gjelde for ungdom. 
Et slikt råd er samtidig en arena der ungdom lærer seg viktige egenskaper som demokratisk 
forståelse og evnen til å argumentere for sine synspunkter. Et ungdomsråd vil også øke 
ungdommens engasjement og interesse for politikk. Det er derfor essensielt at enhver 
kommune har et slikt partipolitisk uavhengig tilbud der framtidens politikere kan påvirke, lære 
og utvikle seg. 
Evje og Hornnes AUF ønsker at: 
* Det innføres et påbud som sier at enhver kommune skal ha et ungdomsråd eller et 
ungdommens kommunestyre. 
* Ungdomsrådet får et klart mandat i kommunestyret som sikrer forankring og reell 
påvirkningskraft. 
 
Fylkesstyrets merknad: Støttes 

Fylkesstyrets innstilling: Endre til «Aust-Agder Arbeiderparti ønsker at:» Vedtas. 
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Forslag nr. 44 

Vetorett i FN 

Verdenssamfunnet mangler strukturer med overnasjonal beslutningsmyndighet. Det fører til 

et beslutningsvakuum, og det er vanskelig å få i stand bindende internasjonale avtaler 

mellom nasjonalstatene i spørsmål om miljø, handel, menneskerettigheter og sosiale 

rettigheter.  

Et demokratisk og handlekraftig FN er et av de viktigste virkemidlene for en mer solidarisk, 

rettferdig og feministisk verden. FN er det beste redskapet verdenssamfunnet i dag har for 

dialog og samarbeid mellom alle verdens nasjoner. Det er likevel nødvendig med omfattende 

reformer og styrking av FN-systemet. Slike reformer må ha som mål å gjøre FNs 

beslutningssystem mer legitimt og effektivt, og gjøre organisasjonen til en arena for 

forpliktende internasjonalt samarbeid på alle viktige samfunnsområder.  

FNs sikkerhetsråd må reformeres. Dagens sammensetting er ikke demokratisk eller 

representativ. AUF mener det må etableres en modell som sikrer alle regionene innflytelse 

og representasjon. AUF vil styrke utviklingslandenes representasjon i FNs sikkerhetsråd. 

AUF mener at dagens vetorett må reformeres.  

AUF i Aust-Agder vil: 

 At FN gjennomgår omfattende reformer som sikrer organisasjonens legitimitet og 

lederrolle i det globale demokratiet  

 At sikkerhetsrådet gjennomgår en reform slik at sammensetningen i større grad blir 

mer representativ, og at dagens vetorett reformeres 

Fylkesstyrets merknad: Støtter intensjonene og viser til tidligere årsmøtevedtak. 

Fylkesstyrets innstilling: Oversendes redaksjonskomiteen 

 

Fra fylkesstyret: 

Vannkraften vår 

Vilkårsrevisjonene av gamle vannkraftkonsesjoner må gjøres slik at den samlede 

miljøbelastningen fra norsk kraftproduksjon blir mindre. Lokalmiljøenes interesser må 

ivaretas like godt som i dag også i de nye vannkraftkonsesjonene. Arbeiderpartiet er åpent 

for en skånsom oppgradering og utbygging av vannkraft der dette ikke fører til store 

naturinngrep og tap av naturmangfold i tråd med gjeldende regelverk. Utfra dette foreslås 

følgende tilleggs-punkter til programforslaget: 

Linje 2205: 

 At den norske vannkrafttradisjonen videreføres ved at lokalsamfunn som stiller sine 
naturressurser til disposisjon for vannkraftproduksjonen, får en del av 
skatteinntektene. Inngrep i naturmiljøet skal gjøres med forståelse og aksept fra 
berørte lokalsamfunn og slik at deler av inntektene tilfaller lokalsamfunnene også 
med endret teknologi for utnytting av vannkraft. 

Linje 2220: 

 Sørge for både hensyn til miljø og kraftproduksjon i revideringen av tidligere gitte 
vannkraftkonsesjoner. 

 

Fylkesstyrets innstilling: Vedtas 
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Sak 7: Vedtektsendringer/organisasjon 
Fylkesstyret foreslår ingen endringer i vedtektene, men legger fram følgende sak for 

årsmøtet: 

Konsekvenser for partiorganisasjonen etter vedtak om fylkessammenslåing fra 

1.1.2020 

Et flertall i fylkestingene i Aust- og Vest-Agder har vedtatt å søke sammenslåing av fylkene 

med virkning fra 1.1.2020. Det legges i vedtaket til grunn at regionreformen i hovedsak blir 

gjennomført i henhold til de føringene som ligger i stortingsmelding 22.  Dette gjør at det er 

knyttet noe usikkerhet til hvordan Regjeringen og dernest Stortinget vil behandle saken 

videre. 

Dersom det blir avklart i løpet av våren at fylkene blir slått sammen fra 1.1.2020, så er en helt 

naturlig og uunngåelig konsekvens av dette er at Aust-Agder og Vest-Agder Arbeiderparti 

også må slå seg sammen og bli ett fylkesparti. Dette må skje senest fra samme tidspunkt 

som sammenslåingen av fylkene, men gode grunner taler for at dette bør skje så tidlig at vi 

er ett samlet fylkesparti før nominasjons- og programprosessen til ny region starter.  

Ut fra dette foreslås følgende: 

Innen 1.april 
2017 

Begge fylkespartiene vedtar en felles plan for sammenslåingen på 
årsmøte/representantskap 

Mellom 
12.september 
og 1.oktober 
2017 

Felles fylkesstyremøte som:  
- Oppnevner en valgkomite med 5 representanter fra hvert fylkesparti 

som får i oppgave å fremme innstilling til de valg som skal foretas i et 
sammenslått fylkesparti.  

- Oppnevner en organisasjons- og vedtektskomite med 5 
representanter fra hvert fylkesparti, som får i oppdrag å fremme 
forslag til organisering av det nye fylkespartiet og utarbeide felles 
vedtekter.  

- Det nedsettes også et felles samarbeidsorgan/interimstyre med 
utgangspunkt i ledende representanter fra de respektive fylkesstyrer. 
Dette organet har ansvar for å styre felles prosesser og gi nærmere 
mandat og rammer for arbeidet fram mot stiftelsesårsmøtet 2018.  
 

Innen mars 
2018 

Interimstyret har ansvar for, i dialog med ansatte og partiet sentralt, å legge 
fram et forslag til en best mulig organisering av Arbeiderpartiet i Agders 
samlede partiorganisasjons-stillinger/ressurser. Det legges til grunn at det 
fortsatt skal være kontor i Kristiansand og Arendal, og at partiet sentralt 
viderefører med to ansatte fylkessekretærer. 
Interimstyret utarbeider også forslag til en handlingsplan og budsjett, samt 
øvrige forberedelser som det finner nødvendig. 
 

Medio mars 
2018: 
(17.-18.mars, 
eventuelt 10.-
11.mars) 

Begge fylkespartiene holder årsmøte samme sted og tid, der en 
nedleggelse/oppløsning blir vedtatt. Deretter avholdes et felles 
stiftelsesårsmøte for Agder Arbeiderparti. Dette årsmøtet velger bl.a. styre 
for det nye regionpartiet, samt programkomite og nominasjonskomite.  
 

Innen 1.12.2018 Nytt program vedtas og nominasjon til det nye regiontinget foretas. Det nye 
styret er ansvarlig for å utvikle en strategi/valgkampplan.  

Fra 1.12.2018-
sep.2019 

Felles regionvalgkamp 
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Sak 8: Valg: 

 
Valgkomiteens innstilling årsmøtet 2017: 
 
Fylkesstyre Navn Kommune  

Leder 
Nestleder 
Studieleder 
Leder kvinnenettv. 
Styremedlem 
Styremedlem 
Styremedlem 
Styremedlem 
Styremedlem 
1.vara 
2.vara 

Jon Rolf Næss 
Gro Bråten 
Robert C. Nordli 
Vanja Grut 
Per Kristian Lunden 
Anne M. Holmberg 
Reidar Saga 
Josef Hæier 
Inger Løite 
Kirsten L. Hegland 
Siw Johannessen 

Bykle 
Lillesand 
Arendal 
Arendal 
Risør 
Grimstad 
Åmli 
Arendal 
Gjerstad 
Tvedestrand 
Tvedestrand 

Ikke på valg 
Gjenvalg 
Ikke på valg 
Ny 
Ikke på valg 
Gjenvalg 
Ikke på valg 
Gjenvalg 
Ikke på valg 
Ikke på valg 
Ny 
 

 
Landsstyrerepresentanter: 
Representant 
Representant 
 
Vararep. for 1: 
Vararep. for 2: 
 

1.  Gro Bråten 
2.  Robert C. Nordli 
 
Vanja Grut 
Per Kristian Lunden 
 

Lillesand 
Arendal 
 
Arendal 
Risør 

Gjenvalg 
Gjenvalg 
 
Ny 
Gjenvalg 

 
Kontrollkomite 
Leder  
Medlem 
Medlem  
1. Varamedlem 
2. Varamedlem 
 

 
 
Liv Andersen 
Eva-Kristin P.-Eriksen 
Atle Svendal 
Helge Røed 
Britt Ingrid Andersen 

 
 
Arendal 
Lillesand 
Arendal 
Lillesand 
Evje og Hornnes 

 
 
Ny 
Gjenvalg 
Gjenvalg 
Gjenvalg 
Ny 

 
AOFs representantskap 
Medlem 
Medlem 
Medlem 
Medlem 
1. vara:  
2. vara: 
3. vara: 
4. vara: 

 
 
Ole Henrik Grønn 
Reidun Aamland Andersen 
Solveig Helljesen 
Arne August Larsen 
Siw Johannessen 
Thor Åge Christiansen 
Sig Tove Aasen 
Per Åge Nilsen 

 
 
Risør 
Lillesand 
Arendal 
Grimstad 
Tvedestrand 
Arendal 
Iveland 
Froland 

 
 
Ny 
Gjenvalg 
Gjenvalg 
Gjenvalg 
Gjenvalg 
Gjenvalg 
Ny 
Gjenvalg 
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Fylkesstyrets innstilling til valgkomite 2018: 
Fylkesstyret får fullmakt til å oppnevne medlemmer til felles valgkomite med Vest-Agder i 

tråd med vedtak i sak 7. 

Fylkesstyrets innstilling til landsmøtedelegater: 

Delegater: 
Tellef Inge Mørland Arendal 

Cecilie K. Hanssen Lillesand 

Kristine Hallingstad AUF 

Per Kr. Lunden Risør 

Nina Jentoft Arendal 

Sanjin Kazagic Grimstad 

Agnes Norgaard LO 
 

Varadelegater: 

Ramani K. C. Nordli AUF 

Kim Pedersen Valle 

Linda Hye Birkenes 

Hans Blattmann Bykle 

 


